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Preface
One year of national student influence has passed, and in the following document, the activity 
report for the operational year 2022/23 is presented. The reporting is done in Swedish. It has 
been an exceptional year in many ways. It has been characterized by political events, national 
and global crises, and new higher education policy developments that have affected students 
and higher education.

At the beginning of the operational year, we followed a politically intense time with 
parliamentary elections. The election results brought new members to the parliament, 
opening up opportunities for new dialogues and meetings. The government agreement, 
Tidöavtalet, outlining the policies to be pursued during the term by the three coalition parties 
- the Moderates, the Liberals, and the Christian Democrats with support from the Sweden 
Democrats - and the formation of a new government marked an important period. We closely 
monitored the shaping of government policies concerning higher education, research, 
and social issues for students at SFS. In these developments, we sought to emphasize the 
importance of students’ voices and presence in national politics.

During the period 1 January–30 June 2023, Sweden held the Presidency of the Council of 
Ministers. The Government was responsible for the work of the European Council during the 
Swedish Presidency. During this time SFS took an active step towards further international 
collaboration by organizing three successful student conferences. These events provided us 
with the opportunity to highlight the importance of prioritized issues for students and doctoral 
candidates, as well as to establish valuable connections across borders.

Regarding the organization, the year also marked an expansion of our student community with 
the welcoming of three new member unions to SFS. Size is one of SFS’s strengths. The more 
member unions, the greater the potential for influence. As the presidency, we have prioritized 
visiting member unions at their home universities, and we are immensely grateful for the warm 
welcomes we have received and the power within the student movement. 

Finally, we want to express our deepest gratitude to all member unions, elected 
representatives in SFS, and the SFS office for your brilliant dedication. Together, we push SFS 
forward and enable a brighter future for students in Sweden.
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Förord
Ett år av nationellt studentinflytande har gått och i följande dokument presenteras 
verksamhetsberättelsen för verksamhetsåret 2022/23. Det är ett år som har varit exceptionellt 
på många sätt. Det har präglats av politiska händelser, nationella och globala kriser samt krig, och 
nya högskolepolitiska utvecklingar som påverkat studenterna och högre utbildning.

Under början av året följde vi ett politiskt intensivt år med riksdagsval. Eftersom vi strävar efter 
en armlängds avstånd mellan politik och akademi så valde vi ett mindre omfattande engagemang 
i valet. Samtidigt gav valresultatet oss nya riksdagsledamöter, vilket öppnade upp för nya 
dialoger och möten. Tidöavtalet, som anger vilken politik som ska föras under regeringstiden 
med de tre regeringspartierna Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna med stöd av 
Sverigedemokraterna, och bildandet av en ny regering markerade en viktig tid och utformandet 
av regeringens politik inom högre utbildning, forskning och sociala frågor för studenter följde vi 
på SFS noga. I dessa händelseutvecklingar försökte vi framhäva vikten av studenternas röst och 
närvaro i den nationella politiken.

Tidigt under verksamhetsåret satte den liberale utbildningsminister Mats Persson ”cancelkultur” 
på agendan och det blev en stor diskussion i sektorn. I våra analyser bedömde vi frågan 
som plockad från en utomsvensk kontext präglad av en annan historisk bakgrund och inte 
aktuell för studenterna, men debatten fortsatte under hela året och en utredning om frågan 
tillsattes under hösten. Under våren 2023 möttes vi av ett kontroversiellt beslut rörande 
styrelsesammansättningen vid de statliga lärosätena, vilket väckte en våg av kraftiga reaktioner 
från en enad högskolesektor: SFS stod i frontlinjen för att försvara den akademiska friheten. 
Vidare under sommaren meddelade regeringen att finansieringen av utvecklingsforskning skulle 
strypas, vilket också möttes av en liknande våg av kritik.

Under våren 2023 var det dags för Sverige att ta stafettpinnen som ordförande i Europeiska 
unionens råd, varpå vi tog ett aktivt steg mot ytterligare internationell samverkan genom att 
anordna tre framgångsrika studentkonferenser. Dessa evenemang gav oss möjlighet att visa på 
vikten av studenterna och doktorandernas prioriterade frågor samt knyta värdefulla kontakter 
över nationsgränserna.

Avseende SFS organisation markerade året också en expansion av vår studentgemenskap med 
välkomnandet av tre nya medlemskårer till SFS. Storlek är en av SFS styrkor. Ju fler studentkårer 
som är medlemmar, desto större påverkansmöjlighet. Vi i presidiet har prioriterat att besöka 
medlemskårerna på sina hemmabaser, vi är mycket tacksamma för de värmande välkomnande vi 
har fått och den kraft och styrka som finns i studentrörelsen. 

Avslutningsvis vill vi uttrycka den största av tacksamhet till alla medlemskårer, förtroendevalda i 
SFS och SFS kansli för ert lysande engagemang. Gemensamt driver vi SFS framåt och möjliggör en 
ljusare framtid för studenterna i Sverige.

Linn Svärd
Ordförande

Jacob Färnert
Vice ordförande
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Förkortningar

AV  Arbetsmiljöverket
CSN  Centrala studiestödsnämnden
ESC  European Student Convention
ESU  European Students’ Union
EÜL  Eesti Üliõpilaskondade Liit
GD  Generaldirektör
Komit  SFS internationella kommitté
NFUA  Nätverket för utbildningsansvariga
NOM  Nordiskt ordførande möte
NSO  Norsk studentorganisasjon
PLINT  Plattform för internationalisering
SKR   Sveriges Kommuner och Regioner
SFS   Sveriges förenade studentkårer
SFSFUM SFS:s fullmäktigessammanträde
SNS   Studieförbundet näringsliv & samhälle
SOU   Statens offentliga utredningar
SSO   Studerandeskyddsombud
SUHF  Sveriges universitet och högskoleförbund
SULF  Sveriges universitetslärare och forskare
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TCO   Tjänstemännens centralorganisation
UHR   Universitet- och högskolerådet
UKÄ   Universitetskanslersämbetet
VR   Vetenskapsrådet
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Del 1: Förtroendevalda och anställda
 
I denna del informeras om förtroendevalda och anställda i SFS.

Förteckning av förtroendevalda utsedda av SFSFUM
Namn    Uppdrag   Studieort
Linn Svärd   Ordförande   Lund/Uppsala
Jacob Färnert   Vice ordförande  Uppsala
Agnes Karonen1  Styrelseledamot  Lund
Kim Axelsson   Styrelseledamot  Linköping
Araz Farkosh2   Styrelseledamot  Göteborg
Soha Kadhim   Styrelseledamot  Lund
Jessica Hagström  Styrelseledamot  Växjö-Kalmar/Stockholm
Vilhelm Wereén  Styrelseledamot  Stockholm
Carl-Johan Mellin  Styrelseledamot  Lund
Paulina Samuelsson  Styrelseledamot  Trollhättan
Sanela Lulic   Styrelseledamot  Lund
Timmie Hansson  Styrelseledamot  Halmstad
Dani Liljedahl   Styrelseledamot  Umeå
Jack Vahnberg3  Styrelseledamot  Göteborg
Emanuel Lindberg4  Styrelseledamot  Umeå
Elis Wibacke   Verksamhetsrevisor  Stockholm
Anton Berglund  Verksamhetsrevisor  Gotland
Sebastian Pfaff  Valberedning   Lund
Johan Heder   Valberedning   Karlstad
Simon Froster Delbom Valberedning   Stockholm
Patrik Henriksson   Valberedning   Växjö/Kalmar
Sofia Holmdahl   Valberedning   Stockholm
Anna Larsson5    Valberedning   Umeå
Oskar Engström  Valberedning   Trollhättan

1 Ersatte Jack Vahnberg.
2 Entledigad 2023-02-10.
3 Entledigad 2022-05-13.
4 Ersatte Araz Farkosh.
5 Entledigad 2022-10-07.
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Förteckning av förtroendevalda utsedda av  
SFS styrelse och presidium
Namn     Uppdrag  Studieort
Ali Al-Zargani    Komit   Växjö-Kalmar/Göteborg
Emma Svensson    Komit    Lund/Göteborg
Erik Diaz Milla     Komit   Karlstad
Gustav Ekström   Komit   Lund/Göteborg
Louise Ahlström   Komit    Växjö-Kalmar/Lund
Moa Johansson   Komit   Luleå
Tilda Jalakas    SQC   Linköping
Oscar Vines    SQC   Linköping
Policarpio Hamberg Bernerstedt SQC   Linköping/Uppsala
Linnéa Carlsson   DK   Trollhättan/Skövde
Karl Kilbo Edlund   DK   Göteborg
Gustav Svensson   DK   Göteborg
Alexandre Adler    DK   Stockholm
Carolina Penha    DK   Luleå
Gustav Eriksson, Vice Chair  DK   Göteborg
Hanna Dort    DK   Stockholm
Jingnan Zhang    DK   Göteborg
Karl Kilbo Edlund, Vice Chair  DK   Göteborg
Katharina Keuenhof    DK   Göteborg
Linnéa Carlsson, Chair  DK   Trollhättan
Meryem Saadia   DK   Uppsala
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Presidium 

SFS presidium 2022/23 har utgjorts av Linn och Jacob. Gemensamt har vi strävat efter en 
ändamålsenlig organisation, med anställda och engagerade som stöttning har vårt arbete att 
bibehålla SFS relevans i sektorn och samhället. I vårt agerande har vi ständigt utgått från att det ska 
göras på ett förtroendeingivande, kunskapsgrundat och alert sätt.

Vårt arbete har karaktäriseras av en öppenhet och idén om en platt organisation i styrning och 
ledning där frågor av strategisk och operationell karaktär har hanterats parallellt: gemensamt har 
vi burit ned överflödiga hyllor till förrådet lika mycket som vi både har synts och agerat i media som 
konferenstalare.

Året har varit unikt med anledning av Sveriges ordförandeskap i Europeiska unionens råd, 
föregående gång var 2009. I detta arbete har vi tagit hjälp av tidigare engagerade och deras 
erfarenheter. Det samma gäller för NOM i Göteborg. Utifrån båda dessa ser vi hur SFS har utvecklats 
som organisation och blivit allt mer professionell i sitt sätt att agera, utan att göra avkall på det 
studentikosa. Samarbete vid lärosäten och studentkårer i Göteborg, Lund och Uppsala gjorde 
evenemangen möjliga och vi är tacksamma för det.

Givetvis har vi tagit avstamp i SFS verksamhetsplan när vi prioriterat och aktiviteter, likväl som det 
varit viktigt att agera utifrån omvärlden. Det har varit viktigt för oss att vara en välfungerande enhet 
för att ytterligare främja arbetet med en hållbar organisation: att ha väl förberedda och tydliga 
diskussionsunderlag till såväl styrelsen som kommittéerna. 

Att vara en del av SFS presidium för en fantastisk möjlighet att få utvecklas i sin professionella roll 
likväl som privat. Att ha kul, leva någorlunda hälsosamt och ta till vara på möjligheterna som ges i 
att påverka aktörer har varit prioriterat. Möjligen har du sett oss på ett dansgolv vid mörkrets intåg, 
skratta och ha kul, för att efterföljande dag vara först på plats och föra viktiga diskussioner och 
möjligen ta betydande beslut.

Jacob Färnert och Linn Svärd Foto: Maria Cruseman
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Styrelsen

SFS styrelse bestod av ledamöter från Umeå i norr, till Lund i söder, Göteborg i Väst och 
Stockholm i öst, samt flera städer däremellan. I styrelsen fanns bredd på utbildningsbakgrund, 
både vad gäller ämne, men även utbildningsnivå. Vidare bestod styrelsen av ledamöter med 
bakgrund i fakultetskårer, likväl som lärosätesövergripande, samt ledamöter med bakgrund i 
antingen universitet eller högskola. Variationen av ledamöter har varit en bra grund för styrelsens 
diskussioner.

Under verksamhetsårets gång har styrelsekonstallationen ändrats från den som röstades fram 
under fullmäktige och ledamöter har i och med det tagits in från reservlistan. De ledamöter som har 
inkommit via ersättarlista har inkluderats i uppdraget.

ARBETSSÄTT

Styrelsen har i uppdrag att ansvarar för organisationens verksamhet, organisering och förvaltning. 
Mycket av styrelsens arbete under hösten handlar om att initiera och verkställa de beslut som 
tagits vid fullmäktigesammanträdet. Samtliga uppdrag som styrelsen tilldelats från fullmäktige har 
hanterats vid styrelsens sammanträde. Arbetet under våren har istället ett större framåtsyftande 
fokus inför SFSFUM och efterföljande verksamhetsår. Utöver detta har styrelsen mött medlemskårer 
vid medlemsmöten och andra aktiviteter.

Presidiet har efter inledande diskussion planerat styrelsesammanträden enligt idén om att ha 
diskussionsmöten följt av beslutsmöten. Detta för att uppmuntra till diskussion och ta mer 
välgrundade beslut. I de underlag som presenterats till styrelsen är det huvudsakligen presidiet och 
kansliet som varit författare, det finns även material från ledamöter och utomstående. 
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Styrelsemöten
Styrelsen har under verksamhetsåret haft tolv sammanträden som antingen har varit i fysisk eller 
digital form. Styrelsens ambition har under verksamhetsåret varit att öka SFS synlighet ute på 
lärosätena och för medlemskårerna. Därför har styrelsemöten, med undantag för de som hölls i 
Stockholm, hållits i Linköping, Falun och Skövde. Styrelsens uppfattning och förhoppning är att 
kombinationen av styrelsemöten med besök ute hos medlemskårerna har varit uppskattade och 
även hjälpt att sätta ett ansikte på styrelsen.

19 juni 2022
Styrelsemöte 1, Stockholm
Årsplanering, kommunikation, firmateckning

19-21 augusti 2022
Styrelsemöte 2, Kärsögården
Teambuilding, konkretisering av verksamhet

9-11 september 2022
Styrelsemöte 3, Linköping
Verkställande av verksamhetsplan och uppdrag

16 oktober 2022
Styrelsemöte 4, digitalt
Beslutsmöte, Aktivitet och tidplan för SFSFUM 2023,  
policy för SFS verksamhet

4-6 november 2022
Styrelsemöte 5, Stockholm
Åsiktsprogram, inledande diskussion om propositioner

10 december 2022
Styrelsemöte 6, digitalt
Åresredovisning, propositioner

24-26 februari 2023
Styrelsemöte 9, Skövde
Propositionsskrivande

27 maj 2023
Styrelsemöte 11, digitalt
Beslut om instruktioner och arbetsordningar

2 januari 2023
Styrelsemöte 7, digitalt, extrainsatt
Årsredovisning 

15-16 april 2023
Styrelsemöte 10, digitalt
Motionssvar

20-22 januari 2023
Styrelsemöte 8, Falun
Propositioner, organisatorisk fokusfråga

16-18 juni 2023
Styrelsemöte 12, Stockholm
Överlämningshelg

Styrelsemöte #8 i Falun
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ARBETS- OCH REFERENSGRUPPER

Arbetet i styrelsen har genomförts i arbets- och referensgrupper. Utvecklingen av att minska 
arbetsbördan på styrelseledamöter har fortsatt och arbetsgrupperna har generellt haft färre 
operativa uppgifter och oftare diskussion av strategisk karaktär. 

För att främja en så god arbetssituation som möjligt för SFS presidium utsåg styrelsen ett 
presidieråd. Till presidieråd utsågs Dani och Timmie, Dani var kontaktperson till Linn och Timmie 
till Jacob. Presidierådet hade ett särskilt ansvar för att uppmärksamma styrelsen på presidiets 
arbetssituation och förutsättningar.

Styrelsen inrättade en arbetsgrupp för SFSFUM vars syfte var att hantera styrelsens arbete 
inför, under och efter SFSFUM. I arbetet ingick planering av styrelsens arbete och beredning av 
handlingar för att förenkla styrelsens deltagande i SFSFUM. I detta arbete beaktade arbetsgruppen 
även hur medlemkårerna skulle inkluderas i arbetet inför SFSFUM och hur SFS skulle arbeta för 
att förenkla deltagandet för medlemskårerna. Arbetsgruppen förde även tät dialog med SFS 
medlemssamordnare, SFSFUM:s projektledare och det tilltänkta mötespresidiet. Sammankallande 
för arbetsgruppen var Linn. Arbetsgruppens medlemmar var initialt Sanela, Carl-Johan och Araz. 
Araz ersattes senare av Jessica. 

Den 20-23 oktober 2022 stod SFS värd för NOM i Göteborg och styrelsen inrättade därav en 
arbetsgrupp vars syfte var att vara styrelsens företrädare i planeringen och genomförandet av 
NOM-mötet. Arbetsgruppen var berättigad att på styrelsens vägnar uttrycka sig i frågor gällande 
NOM samt att koordinera med projektledare, Komit, medverkande studentkårer och andra 
funktionärer inför NOM. Därtill befann sig även styrelsens gruppmedlemmar närvarande under 
NOM. Arbetsgruppens medlemmar var Sanela, Jessica, Araz och Timmie, på plats vid konferensen 
deltog Sanela och Jessica på plats. Sammankallande för arbetsgruppen var Linn, senare kom 
arbetsgruppen att uppgå i en projektgrupp med komit-ledamöter och då övertog projektledare 
Amanda Beckman den sammankallande rollen.

Den 6-10 mars 2023 stod SFS värd för ESC i Lund och Malmö. Med syfte att företräda styrelsen 
i planering och genomförande inrättades en arbetsgrupp där arbetet koordinerades med 
projektledare och komit. Arbetsgruppen närvarande även under ESC och var funktionärer med olika 
ansvar under konferensen. I arbetet med ESC tog styrelsen och projektgruppen mycket lärdom från 
NOM varpå arbetet utvecklades. Arbetet med ESC var omfattande och deltagande på plats krävdes 
av fler. Arbetsgruppens medlemmar var initialt Soha, Ville, Carl-Johan och Paulina. Ville ersattes 
senare av Sanela. Formellt hade Linn det sammankallande uppdraget, men i likhet med NOM 
samordnades det med Amanda Beckman.

Tandem leadership är ett ledarskapsprogram ämnat för unga för att träffa varandra och stärka 
banden mellan Sverige och Finland. SFS deltog som partnerorganisation under tre år vilket 
innebar att SFS hade möjlighet att nominera en representant till programmet. Detta var tredje 
och avslutande året som SFS ingick som partnerorganisation. Styrelsen inrättade arbetsgruppen 
Tandem Leadership i syfte att agera beredningsgrupp och föreslå en kandidat till Tandem 
Leadership programmet 2023. Arbetsgruppen Tandem Leadership hade inga möten utan 
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förde istället en löpande diskussion per mail. Med utgångspunkt i kriterierna som beslutades 
av styrelsen i samband med arbetsgruppens inrättande gavs styrelsen underlag till beslut. En 
kommunikationsmiss om sista nomineringsdag mellan Tandem Leadership och SFS gjorde att 
tidsplanen bröts och att styrelsen behövde ta ett per capsulam-beslut. Sammankallande för 
arbetsgruppen var Linn. Arbetsgruppens medlemmar var Agnes och Ville. 

Styrelsen hade även grupperingar för deltagande vid SFS medlemsmöten. En för höstens 
medlemsmöte och en ytterligare för vårens medlemsmöte. För höstens gruppering ingick Jacob 
(sammankallande), Linn, Kim, Sanela, Jessica och Araz. För vårens gruppering ingick Jacob 
(sammankallande), Linn Soha, Paulina, Ville, Carl-Johan. Grupperna hade i uppgift att hålla i vissa 
pass på medlemsmötena samt vara behjälpliga med mötena.

ARBETSGRUPPEN FÖR ÅRETS STUDENTSTAD 2023

Arbetsgruppen bestod av Jacob (sammankallande), Kim och Paulina. Arbetsgruppen hade ca 3 
möten, ett i oktober, ett i november och ett utvärderingsmöte i maj. Med utgångspunkt i kriterierna 
som beslutades av styrelsen i samband med arbetsgruppens inrättande beslutade arbetsgruppen 
att tilldela Kalmar utmärkelsen Årets studentstad 2023. Arbetsgruppen är nöjda med processen 
i sin helhet, och upplevde den interna kommunikationen som välfungerande. Dock identifierades 
vissa svårigheter i bedömningsprocessen, vissa brister i tidsplanen och tydligare uppdelning 
av arbetsuppgifter. För att få en mer detaljerad överblick, läs den skriftliga utvärderingen med 
diarienummer 044-146/2223.

Bild från SFS hemsida.

https://sfs.se/kalmar-ar-arets-studentstad-2023/
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Bild 2 - Bild från presskonferensen i Kalmar. Från vänster: Linnékårens ordförande Ludvig Malmquist, prorektor Niklas Ammert, 
kommunstyrelsens ordförande i Kalmar Johan Persson (S) och Jacob Färnert, SFS vice ordförande. Foto: Hedda Ottestam. 

Bild 3 - Bild från presskonferensen i Kalmar från lokalmedia och intervju. Till höger Ludvig Malmquist, Linnékårens 
ordförande och till vänster Jacob Färnert, SFS vice ordförande. Foto: William Frykfeldt/SVT. 

Bild 4 - Företrädare från Linnékåren i samband med presskonferensen i Kalmar. Foto: Linnékåren.

https://www.kalmarposten.se/kalmar/kalmar-vald-till-arets-studentstad-2023-34edd5b5/
https://www.svt.se/nyheter/lokalt/smaland/kalmar-blir-arets-studentstad
https://linnek.se/kalmar-ar-arets-studentstad/


SVERIGES FÖRENADE STUDENTKÅRER   14

Verksamhetsberättelse 22/23

Doktorandkommittéen

Under verksamhetsåret 2022/23 har SFS Doktorandkommitté arbetat för att främja god kvalitet i 
svensk forskarutbildning, samt belysa vilka aspekter som kan anses påverka forskarstuderandes 
upplevelse av en god forskarutbildning.

Doktorandkommittén har under året varit en aktiv del av SFS samt en röst i svensk högskolesektor. 
Kommittén har under året sammanträtt 6 gånger, arrangerat en konferens i samarbete med dess 
europeiska partner EURODOC och Fackförbundet ST, hållit i 4 digitala träffar och en fysisk träff för 
lokala organisationer för forskarstuderande, deltagit i SFS medlemsmöten som såväl fullmäktige 
möte, samt löpande bistått SFS i arbetet med forsknings- och forskarutbildningsfrågor. I arbetet 
ingår bland annat uppgifter som remissvarande, möten med andra organisationer inom akademin 
samt stöd till lokala doktorandsammanslutningar och studentkårer. 

I stödet till lokala doktorandsammanslutningar och studentkårer ingick att bistå med 
presentationer och besök för att dela kunskap och kännedom gällande doktorandrepresentation, 
forskarstuderandes situation, och om svensk forskarutbildning. Doktorandkommittén har under 
året haft som mål att stärka studentkårernas kännedom om forskarutbildning samt hur den kan 
representeras och bemötas. Med detta som syfte har doktorandkommittén gjort sig tillgänglig för 
lokala och nationella sammanträden i så stor utsträckning som möjligt. I samma anda anordnade 
kommittén även för första gången en fysisk träff för doktorander i anslutning till SFS medlemsmöte 
våren 2023. Detta uppskattades av de som deltog och konceptet kan utvecklas vidare för att få 
större genomslag.

Som en del i att belysa aspekter som kan anses påverka forskarstuderandes upplevelse av en 
god forskarutbildning inleddes ett arbete av att åskådliggöra den vikt och det värde doktorandens 
individuella studieplan utgör. Genom en lokalt och nationellt förankrad diskussion kunde utmaningar 
och möjligheter med den individuella studieplanen identifieras. Detta arbete resulterade i ett 
samarbete med SFS styrelse 2022/23 som utföll i förslag till SFS fokusfråga för kommande 
verksamhetsår.

Komit 

SFS internationella kommitté, Komit, har under verksamhetsåret arbetat med de internationella 
utbildningsfrågorna, representerat SFS på internationella möten och konferenser samt deltagit i 
planerandet och genomförandet av de internationella evenemang SFS stått värd för på europeisk 
och nordisk-baltisk nivå. Ledamöter av Komit har deltagit i ESU task force och arbetat mer 
proaktivt gentemot ESU. Att engagera sig i task forces medför ett större inflytande och bättre 
förberedelse samt delaktighet inför ESU:s evenemang och framförallt policyskapande. Inom Sverige 
har Komit (och representanter från styrelsen) varit engagerade i Plattform för internationalisering 
(Plint): En ny satsning för att omhänderta frågor av internationell karaktär inom högskolesektorn. 
Det har inneburit deltagande i arbetsgrupper avseende migrationsrättsliga frågor, ansvarsfull 
internationalisering och Sverige som kunskapsnation.
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Under verksamhetsåret har Komit haft regelbundna möten i genomsnitt varannan vecka. Under 
mötet planerades aktiviteter, ledamöter rapporterade om sitt arbete inom sitt ansvarsområde 
och beslut togs. Kommittén har rapporterat om arbetet till styrelsen via återkommande skriftlig 
komitrapport samt presenterat rapporten muntligen till styrelsen.

Uppdraget i Komit inleddes i augusti med en överlämning med start och slut i Stockholm 
men med en resa och besök hos SFS vänorganisation EÜL i Tallinn, Estland. Vid de två första 
dagarna deltog även de avgående komitledamöterna och det var ett program med fokus på 
erfarenhetsöverlämning. Därefter fortsatte de nya Komit-ledamöterna överlämningen med en resa 
till Tallinn, här deltog hela presidiet för att stärka gruppens vi-känsla och förberedelse inför NOM och 
ESC konferenserna (som berör hela kansliet och presidiet). 

Student at Risk

Komit har arbetar med projektet att implementera ett Students at risk-program i Sverige. 
Målsättning är att svenska lärosäten ska ta emot en mindre grupp tredjelandsstudenter som 
inte kan fullfölja sin utbildning som följd av ett politiskt engagemang för mänskliga rättigheter. 
Det finns primärt två konkreta barriärer i processen - finansiering av tredjelandsavgifter 
(tredjelandsstudenter måste betala en studieavgift) och antagningsprocessen (hur de antas på ett 
legitimt sätt samtidigt som de har en garanterad plats). Det finns primärt två konkreta barriärer i 
processen - finansiering av tredjelandsavgifter (tredjelandsstudenter måste betala en studieavgift) 
och antagningsprocessen (hur de antas på ett legitimt sätt samtidigt som de har en garanterad 
plats). En grundläggande målsättning är att hitta en lösning som håller över tid och som åtnjuter 
ett brett politiskt stöd inom både sektorn och politiken. Efter att ha djupdykt i antagningsfrågor 
så är det förmodat av arbetsgruppen att SFS kommer behöva uppvakta regeringen för att få till 
en förändring i högskoleförordningen. Det finns exempel inom sektorn som kan appliceras för ta 
sig förbi antagningsproblematiken och anta studenter utanför ordinarie process, men dessa är 
problematiska och troligtvis inte långsiktigt hållbara.

Komit har bland annat pratat till nordiska rådet, med UNHCR, Scholars at Risk, SUHF och övriga med 
intresse och påverkan i frågan. Frågan har även lyfts till ESU och kommer vara en del av deras (och 
SFS arbete) kommande verksamhetsår. Komit genomförde den tjugofemte maj ett medlemsmöte 
angående Student at Risk där ett dussintal deltog. Arbetsgruppen presenterade projektet och 
planerna framöver. Deltagarna var intresserade och är överens om att projektet behövs. Ur ett 
långsiktigt perspektiv behövs medlemskårer som vill och kan engagera sig i frågan. Verksamhetsåret 
avslutades med överlämning och möjligheten att genomföra projektet som ett test på ett eller några 
enstaka lärosäten.

Students at Risk är ett program som hjälper studenter att hitta en studieplats i 
Sverige, då de av olika skäl är i behov av att få skydd och möjlighet att komma till 

mottagarländerna och där fortsätta sina studier. Skäl kan vara så som att de har varit 
politiskt engagerade för exempelvis mänskliga rättigheter. Generell målsättning är att 

möjliggöra för dem att fortsätta sin utbildning medan de är skyddade från förtryck, hot 
och våld. Slutgilig målsättning är att vistelsen i Sverige utgör ett temporärt skydd där 
de kan fortsätta med sina studier med tydlig uppmuntran om de ska efter avslutade 

studier flytta tillbaka hem och fortsätta sitt tidigare engagemang.
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Uttalande 

En del av Komits uppdrag är att omvärldsbevaka frågor av internationell karaktär och vad som 
händer utanför Sveriges gränser. Världen över far studenter illa. Studenter kämpar för fri- och 
rättigheter och SFS kan visa sitt stöd genom uttalanden. SFS krävde handling för studenterna i 
Iran som mördades. Studentprotesterna i Iran och demonstrationerna mot regimen startade efter 
att Mahsa Jîna Amini greps av den iranska moralpolisen och senare dog i förvar. Till skillnad från 
tidigare protester var uppslutningen bland medborgarna bred, bortom klassgränser, könsidentitet 
och åldersgränser. SFS angav att det var särskilt viktigt att stötta de studenter som står upp mot 
de totalitära krafterna i ett land som Iran, ett land som historiskt värdesätter utbildning och bildning 
högt. När vi även såg skolelever stå upp mot regimen så förstod vi även motståndet hade en bas 
flera år framöver: En bas i framtida studenter.

Komit ställde sig bakom ett ställningstagande som ESU och Українська асоціація студентів 
(Ukrainas nationella kårsammanslutning) Ställningstagandet skrevs med anledning av att manliga 
studenter inte blev utsläppta ur landet för att studera utomlands, senare fick inte ukrainska 
studenter oavsett kön lämna landet i syfte att studera utomlands. Komit har följt situationen för 
studenter i Ukraina och haft dialog och utövat påtryckningar i Sveriges möjlighet att bistå. 



SFS KRÄVER HANDLING FÖR STUDENTERNA I IRAN, UTTALANDE PUBLICERAT 23 OKTOBER 2022 

Studenter i Iran mördas. Omvärlden står handfallen. Sveriges förenade studentkårer, SFS, riktar sig till 
regeringen och kräver handling. Studentprotesterna i Iran och demonstrationerna mot regimen startade efter 
att Mahsa Jîna Amini greps av den iranska moralpolisen och senare dog i förvar den 16 september. Till skillnad 
från tidigare protester så är uppslutningen bland medborgarna bred, bortom klassgränser, könsidentitet och 

åldersgränser. 

Två månader har gått sedan protesterna inleddes och demonstrationerna tycks inte att sluta. Den tredje 
oktober attackerades även studenter vid det prestigefyllda Sharifuniversitetet. Det rapporteras att 

säkerhetsstyrkor sköt, slog och arresterade studenter. 

En riktad attack mot studenter är en attack mot alla människor i strävan efter yttrandefrihet och akademisk 
frihet. Våldet mot demonstranter måste få ett slut. Sverige behöver tydligare ta ställning. Vi uppmanar den 

svenska regeringen att skydda studenter som tvingas på flykt genom att implementera ett Students at risk-
program.

Vi har sett liknande utveckling i bland annat Hong Kong, Belarus och Afghanistan. Försök att tysta studenter 
ska inte accepteras. Studenter och akademin är ofta fyrbåk för demokrati, yttrandefrihet och mänskliga 
rättigheter. Progressiva blåslampor som gradvis, systematiskt stärker och hjälper att lyfta människor ur 

fattigdom, bryter ner förtryck och hat. 

Det är särskilt viktigt att att stötta de studenter som står upp mot de totalitära krafterna i ett land som Iran, ett 
land som historiskt värdesätter utbildning och bildning högt. När vi även ser skolelever stå upp mot regimen så 

förstår vi även motståndet har en bas flera år framöver. En bas i framtida studenter. 

Som en del av den internationella studentrörelsen är vi särskilt angelägna om alla studenter, doktorander, 
forskare inom akademin i Iran. Vi är alla väl medvetna om Ahmad Reza Djalali umbäranden och behovet av att 

tryggt och säkert återvända honom hem till Sverige. 
Flera företrädare i SFS, och hela organisationen, har sedan vårt grundande år 1921 stått upp för de mänskliga 

rättigheterna och varit en röst för rätten till högre utbildning. Sverige och den svenska studentrörelsen 
utmärker sig i engagemang emot förtryck. 

Situationen i Iran kräver att Sveriges regering tar ställning mot regimen och kraftigt markerar att det inte 
tolereras av omvärlden. Sverige påstås ha en feministisk utrikespolitik men det är inte vad vi har sett när 

studenter, särskilt kvinnliga sådana, faller offer. Agerande krävs.
Inom svensk akademi erbjuds idag en trygg plats för utländska akademiker genom Scholars at Risk. Vi 

efterfrågar att Sveriges riksdag och regeringen utökar möjligheten för Sveriges lärosäten att vara en trygg plats 
för både akademiker och studenter. 

Sverige behöver ett Students at risk-program som garanterar en trygg studieplats för studenter från 
länder såsom Iran, Afghanistan och Ukraina. Erbjud dem en gratis studieplats, garanterad bostad och 

uppehållstillstånd. Genom utbildning och bildning kan Sverige bidra till att skapa framtidens ledare, 
revolutionärer och förkämpar. Det är en roll Sveriges utbildningssystem kan fylla, det är vår moraliska 

skyldighet. Det är det svenska folkets vapen mot totalitära krafter, i såväl samtid som framtid. 

Linn Svärd, ordförande i Sveriges förenade studentkårer
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NOM
Hela Komit deltog i varierande omfattning på NOM i Göteborg hösten 2022. Komitledamöterna 
hade en dubbel roll i att både vara deltagare och ta del av programpunkterna samt bistå med det 
praktiska. Vårens NOM skulle vara i Litauen men blev digitalt till följd av ekonomiska svårigheter hos 
värdorganisationen. 

Konferensdeltagande
Gustav deltog i konferens The International Conference for Promoting the Turkish Qualifications 
Framework, i Turkiet den 26-27 oktober. Konferensen handlade om Turkiets anpassning till 
Bolognaprocessen för utbildningar inom vuxenutbildning (vocational) men även högre utbildning. 
En av de saker ingår i Bologna är harmonisering av erkännandet av kvalifikationer vilket innebär 
att till exempel en turkisk kandidatexamen kan användas om du söker en europeisk master, och 
vice versa (helst via automatiskt erkännande). Konferensen handlar då om hur Turkiets nationella 
kvalitetssäkringssystem (TQF) harmoniserar mot EU (EQF), vilket då i förlängningen möjliggör 
så att det är även harmoniseras mot bland annat. Sveriges system, och därmed öppnar upp för 
smidigare mobiliteter. Gustav deltog efter inbjudan av ESU, och på ESU:s mandat. ESU är inbjudna 
då de är stakeholders i det europeiska kvalitetssäkringssystemet vilket detta uppenbarligen 
kopplar an till. Konferensen var intressant och utgjorde en möjlighet att lära sig mer om det turkiska 
utbildningssystemet, Bolognasystemet samt lokalt studentinflytande, något som verkar bristande. 

Linn och Louise deltog på European Quality Assurance Forum i Timisoara, Rumänien, den 17-19 
november. Representanterna deltog genomföra en practice presentation med Quality Assurance 
Position Paper (QAPP) som SQC skrev 2020/21. Vi fick bra frågor och intresse om ämnet. Vi 
deltog även i workshops och seminariesessioner om kvalitetssäkring. Deltagandet underlättades 
praktiskt av att det var i anslutning till Board Meeting. Både ekonomi och hållbarhet för klimat 
och engagemang är aspekter som som kontinuerligt diskuteras inom Komit. Utifrån tidigare 
års diskussioner tog SFS en mer framträdande position i det internationella arbetet, framförallt 
gentemot ESU.  

European Student Convention 44
Emma, Jacob och Linn deltog på ESC44 i Aveiro 15-17 september. Det generella temat för 
konferensen var Winter is coming: how can we ensure students survive? och många av 
diskussionerna handlade således om studentfattigdom, elpriserna och inflation. Även formen för 
konventet var förändrat sedan tidigare ESC, som främst fokuserat på att förbereda inför ESU:s 
board meeting, till att handla om kompetensutveckling och kontaktskapande. Att båda presidierna 
deltog är ovanligt och skäl för detta var förberedelse inför att SFS skulle stå värd för ESC45. 
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Board meeting 83 
Årets första beslutsmöte för ESU genomfördes den 11-17 november i Prag, Tjeckien. Från SFS deltog 
Ali, Louise, Moa och Linn. Louise och Moa deltog från fredagen och tog del av seminariedagarna, Ali 
och Linn anslöt till beslutsmötet som startade på måndag.

Det var flera intressanta diskussioner om akademisk integritet och studentcentrerad undervisning. 
Dessa dokument (som antogs på mötet) kan vara användbara att se över om de kan komplettera 
SFS nuvarande politiska kontakt. Vi gjorde några ändringsyrkande och var med i diskussioner om 
flera andra förslag och motioner. 

Sverige bibehåller en syn på ESU att de ska hantera de frågor som är svåra att hantera nationellt och 
lokalt och det finns olika syn på detta inom ESU där många vill ha mer detaljerade dokument.

European Student Convention 45
Komit deltog på ESC 45 i Malmö och Lund. Arbetet var tvådelat: deltagande på konferens, eller 
ansvarig och arbetande på konferens. Det var Emma och Ali som deltog i programpunkterna som 
så kallade vanliga konferensdeltagare. Det svåra med ESC brukar vara att informationen publicerats 
sent, i detta fall kom agendan på fredagen och så började det på tisdag. Vidare fanns inte så mycket 
underlag och information vilket gjorde det svårt att förbereda sig. 

Deltagare vid ESC i Aveiro, Portugal. Foto: ESU

Projektgruppen med representanter från studentkårer i  
Malmö och Lund, SFS styrelse och Komit.



SVERIGES FÖRENADE STUDENTKÅRER   20

Verksamhetsberättelse 22/23

Board Meeting 84
Komit deltog den 1-8 maj på ESU:s styrelsemöte i Tbilisi, Georgien. Från SFS deltog Amanda, Emma 
och Erik på mötet och Linn deltog i de förberedande seminariedagarna. Perioden inför BM har 
inneburit många digitala konsultationer där ärenden och dokument inför BM har diskuterats. Linn, 
Amanda, Emma och Erik delade upp arbetet mellan sig, både utifrån intresse och förmåga, och 
närvarade på samtliga konsultationer. 

Fokus för BM var antagande av policydokument: Accountability policy, Internationalisation and 
Mobility Policy Paper, Statement on Climate Education, Statement on the Future of the Bologna 
Process, Amendments to the Code of Conduct, Equity Plan, Standing Orders amendments on 
the involvement of the European Universities’ Student Councils within an ad hoc ESU structure, 
Resolution on student involvement within the European Universities, Resolution on traineeships.

SFS fick igenom många motioner i ett statement angående framtiden för Bolognaprocessen, där vi 
bland annat betonade vikten av att utesluta de länder som grundligen inte följer Bolognaprocessen 
ur processen, och motioner i ett policydokument angående en framtida hållbar högre 
utbildning. Utöver detta fick SFS igenom en resolution om tillsättningen av ledamöter i svenska 
universitetsstyrelse (som en reaktion på händelseutvecklingen i Sverige). Vi fick även igenom en 
intern motion om att förbättra språkbruket i samtliga dokument som ESU har och att detta ska vara 
genomgående vid framtida revideringar eller publikationer, eftersom svenska delegationen ansåg 
att språket i dokumenten var antingen dåligt eller otillgängligt. Under BM valdes nytt presidium och 
styrelse, vilket var en okomplicerad process eftersom det fanns lika många kandidater som poster.   

Utöver detta fokuserade SFS-delegationen på att göra verksamhetsplanen för ESU mer hållbar, 
eftersom den har blivit mycket omfattande och arbetstung. Synen på verksamhetsplanen och ESU:s 
interna arbetsmiljö skiljer sig dock mycket mellan medlemsorganisationerna. Vanligtvis brukar de 
skandinaviska och baltiska organisationerna driva på för att prioriteringar behöver göras. De flesta 
av SFS:s motioner på verksamhetsplanen blev därför nedröstade. Samtidigt kunde vi notera en 
tendens till förändring i åsikterna kring arbetsmiljön, och att fler röster än vanligt håller med oss i 
frågan om arbetsmiljö och prioritering - även utanför Norden och Baltikum.

BM innebär även mycket informellt nätverkande och representation, något som SFS även har lagt 
tid på för att knyta kontakter och stärka relationerna till andra organisationer. Fokuset har legat på 
att skapa bra relationer även med dem utanför den nordiska sammanslutningen, något som vi anser 
har gått bra.
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SQC 
Under verksamhetsåret 2022/23 har SQC bedrivit en verksamhet för att främja och säkerställa hög 
kvalitet inom svensk högre utbildning. 

SQC har haft regelbundna möten med ungefär tre veckors mellanrum för att diskutera aktuella 
frågor inom kvalitetssäkring av högre utbildning. Dessa möten har varit en viktig plattform för att 
utbyta kunskap, erfarenheter och idéer mellan medlemmarna i kommittén.

Kommittén har också organiserat träffar inom NFUA. Ambitionen med dessa möten har varit 
att erbjuda en plattform för att diskutera och utbyta erfarenheter om utbildningsansvariga på 
studentkårnas roll och utmaningar. Genom att dela kunskap och bästa praxis har SQC strävat 
efter att stärka studentkårernas kompetens och möjlighet att främja kvalitet i utbildningen på sina 
respektive lärosäten.

SQC har noga följt och analyserat UKÄ:s arbete med att utveckla det nationella 
kvalitetssäkringssystemet för högre utbildning. Genom att vara delaktiga i diskussioner och ge 
inspel har SQC arbetat för att säkerställa att studenternas perspektiv och intressen beaktas i 
utvecklingen av kvalitetssäkringssystemet.

En av SQC:s projekt under verksamhetsåret har varit att påbörja en analys av de studentinlagor 
som studentkårerna sammanfattat i UKÄ:s lärosätesgranskningar. Genom att noggrant granska och 
utvärdera dessa inlagor har SQC syftat till att identifiera mönster, utmaningar och möjligheter för att 
förbättra utbildningskvaliteten och studentinflytandet på olika lärosäten. Resultaten av denna analys 
kommer att vara värdefulla under kommande arbete för att driva fram förändring och förbättring 
inom kvalitetsarbetet.

SQC-ledamöterna Oscar och Tilda utanför UKÄ:s lokaler i Hammarby sjöstad i 
Stockholm efter avklarat möte med myndigheten. Foto: Jacob Färnert
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Studentrepresentanter 
Under verksamhetsåret var ett tjugotal studenter förtroendevalda som studentrepresentanter i 
SFS. Studentrepresentanterna ingår i olika grupperingar inom högskolesektorn. Grupperingarna 
är dels hos olika nationella sektorsmyndigheter, där lejonparten av alla har varit hos UHR och 
UKÄ. Utöver dessa myndigheter har SFS studentrepresentanter bemannat grupperingar i Centrala 
studiestödsnämnden, Överklagandenämnden för Högskolan, Högskolans avskiljandenämnd, 
Överklagandenämnden för studiestöd, Skolverket och Kungliga biblioteket. 

Hos UHR utsåg SFS studentrepresentanter till ett flertal grupperingar, bland annat 
styrelsen, referensgruppen för Högskolepedagogiskt lyft samt ett antal grupperingar 
kopplat till internationalisering och PLINT. Även till uppdrag vid UKÄ nominerades flera 
studentrepresentanter. SFS studentrepresentanter ingick i insynrådet, referensgruppen 
för nationellt kvalitetssäkringssystem samt referensgrupp för översyn av förordningen 
(1993:1153) om redovisning av studier mm vid universitet och högskolor. Utöver det utsågs 
också studentrepresentanter till bedömargrupper i myndighetens olika granskningar vilket 
omfattar lärosätesgranskningar, tematiska utvärderingar, examenstillståndprövningar och 
utbildningsutvärderingar. Under hösten 2022 reviderades det avtal som SFS har med UKÄ gällande 
nominering av studentrepresentanter till det nationella kvalitetssäkringssystemet. I utvärderingen 
fanns det en övergripande belåtenhet med upplägget från båda parter och endast smärre 
justeringar gjordes varpå ett nytt avtal tecknades.

Förutom statliga myndigheter fanns SFS studentrepresentanter i Sveriges universitets- och 
högskoleförbund. SUHF har ett stort antal expertgrupper som regelbundet hanterar och utvecklar 
sakfrågor inom sektorn. I flera expertgrupper fanns det studentrepresentanter från SFS. Det 
gäller även SUHF:s arbetsgrupper, som är mer av tillfällig karaktär. Utöver det fanns det även 
representation i SUHF:s styrelse. SFS presidium bemannade flera expert- och arbetsgrupper.

SFS utsåg även studentrepresentanter till Ladokkonstoriet, Include och Swedish University 
Computer Network (SUNET). Samarbetet med SUHF och Ladokkonstoriet har varit särskilt 
noterbart under året i den bemärkelse att det har präglats av god dialog och väl fungerande 
studentrepresentation.

I vanliga fall ska arbetet med studentrepresentanter hanteras av SFS medlemssamordnare. 
Eftersom denna roll på SFS kansli var vakant under merparten av våren hanterades därför 
administration och kontakt med studentrepresentanterna av SFS presidium. SFS arbetade även för 
att studentrepresentanterna i större utsträckning skulle få stöd av de politiska sekreterarna. 

Att få förtroende att representera Sveriges studenter i egenskap av studentrepresentant är ett 
stort, utmanande och ärofyllt uppdrag. Det är en avgörande del av det nationella studentinflytandet 
i Sverige. SFS presidium för 2023/24 vill uttrycka vår största tacksamhet till de som under 
verksamhetsåret varit studentrepresentanter hos SFS och för de insatser som de har gjort för 
Sveriges studenter.
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Följande uppdrag avslutades under verksamhetsåret:

Kansli

SFS kansli huserade på Åsögatan 140 i Stockholm. 

Leo Nyström   Kommunikatör
Leo Jonason   Medlemssamordnare (till och med 24 januari 2023)
Klara Lundahl   Medlemssamordnare (från och med 1 maj 2023)
Diana Thoor Kalén  Verksamhetssamordnare (från och med 4 oktober 2022)
Amanda Beckman  Politisk sekreterare och projektledare för NOM och ESC
Mathilda Fredriksson  Politisk sekreterare
Sebastian Lagunas Rosén Politisk sekreterare (åter i tjänst efter tjänstledighet  
    2022-09-01, föräldraledig från och med 2023-02-01)
    Samhällspolitisk chef från och med 2023-02-01
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Del 2: Medlemskårer och 
medlemsaktiviteter 

I denna del informeras om medlemskårer och medlemsaktiviteter.

Medlemskårer

Vid SFSFUM den 5-7 maj 2023 valdes Studentkåren vid Johannelunds teologiska högskola, Militär- 
och Försvarshögskolans Kadettkår, Marie Cederschiölds Studentkår, och Teknologkåren vid Luleå 
tekniska universitet in i SFS. 

Studentkårer
Blekinge Studentkår
Consensus - Medicinska fakultetens studentkår
Corpus Medicum
Chalmers Studentkår
Dalarnas Studentkår
Studentkåren STUDAC (Dans- och cirkushögskolan)
Ericastiftelsens studentkår i Stockholm
Försvarshögskolans studentkår
Gefle studentkår
Gotlands Studentkår Rindi
Göta Studentkår
Gymnastik- och idrottshögskolans Studentkår
Halmstad studentkår
Hippologernas Akademiska Studentkår
Humanistiska och teologiska studentkåren vid Lunds Universitet
Jönköpings Studentkår
Karlstad Studentkår
Konstkåren
Kristianstads Studentkår
Kungliga Musikhögskolans Studentkår
Linnékåren
Luleå studentkår
Lunds Doktorandkår
Lunds Naturvetarkår
Malmö doktorandkår
Mälardalens studentkår
Naprapathögskolans Studentkår
Newmaninstitutets studentkår
Odontologiska studentkåren i Malmö
Operahögskolans Studentkår
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Sahlgrenska akademins studentkår
Samhällsvetarkåren vid Lunds universitet
Skandinaviska Kiropraktorhögskolans Studentkår (Chiro)
Sofiahemmet Högskola studentkår
Stockholms dramatiska högskolas studentkår
Stockholms universitets studentkår
Studentkåren DISK
Studentkåren Enskilda Högskolan Stockholm, SEHS
Studentkåren i Borås
Studentkåren i Skövde
Studentkåren i Sundsvall
Studentkåren i Östersund
Studentkåren Malmö
Studentkåren vid Filosofiska Fakulteten, StuFF
Studentkåren vid Högskolan Väst
Teknologkåren vid Lunds Tekniska Högskola, TLTH
Tekniska högskolans studentkår, THS
Ultuna Studentkår
Umeå naturvetar- och teknologkår
Umeå Studentkår
Uppsala teknolog- och naturvetarkår
Uppsala studentkår
Veterinärmedicinska föreningen
Örebro Studentkår
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Medlemsaktiviteter 

Introduktionsdagen 
Den 18 augusti 2022 genomfördes SFS introduktionsdag: Ett tillfälle för medlemskårer, engagerade 
och studentrepresentanter att introduceras till SFS organisation och verksamhet. På agendan fanns 
information om SFS organisation, möten och nätverk, verksamhetsplan och diskussionsfrågor 
med avstamp i verksamhetsplanen. Dessa frågor var: 1) Arbetar ni med hållbart engagemang för 
förtroendevalda i er organisation, i så fall hur? 2) Upplever ni på kåren att lärosätet har tillräckliga 
resurser för att bedriva kvalitativ utbildning? på vilket sätt utmärker det sig? 3) Vad är era kårers 
största utmaningar under året? 4) Anser ni att er studentkår har en inkluderande kultur? Vad kan 
göras för att fler ska känna sig inkluderade? Därtill var en session om hur medlemskårerna kan 
använda SFS bostadsrapport i sitt påverkansarbete, detta då rapporten skulle presenteras några 
dagar efter introduktionsdagen.

Medlemsmöten 
MEDLEMSMÖTE HÖSTEN 2022 I KALMAR

Höstens medlemsmöte för verksamhetsåret förlades på Linnéuniversitets campus i Kalmar den 1-2 
november 2022. Medvärd för mötet tillsammans med SFS var Linnékåren. 

Inledningsceremonin bestod av tal av SFS presidium, Linnékåren samt representanter för 
Linnéuniversitetet och Kalmar kommun. Efteråt bestod agendan av olika pass med fokus på 
bland annat information om SFSFUM, diskussion om SFS Organisatorisk fokusfråga 2022/23-
24/25 och diskussion om styrelsens uppdrag i verksamhetsplanen gällande Studentkårens 
status och finansiering. Utöver det höll SFS valberedning ett pass om deras arbete med att 
bereda val av förtroendevalda. SFS-DK höll även ett pass om En hållbar akademi – en fråga om 
internationalisering. Linnékårens ordförande Ludvig Malmquist höll i det traditionsenliga passet som 
anordnas av värdkåren. Kåren valde att fokusera på ämnet att representera studenter på campus på 
olika geografiska platser, vilket uppskattades och gav god diskussion i plenum eftersom flertalet av 
SFS medlemskårer är vid lärosäten som har verksamhet på flera orter.

Totalt närvarade 63 personer och det fanns representanter från 29 medlemskårer. I utvärderingen 
fick medlemsmötet som helhet 4,7 på en 6 gradig skala av de som besvarade den utvärderande 
enkäten. SFS och Linnékåren konstaterade i utvärdering att samarbetet överlag hade gått bra och 
att evenemanget var lyckat.
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MEDLEMSMÖTE VÅREN 2023 I STOCKHOLM

Vårens medlemsmöte för verksamhetsåret förlades i Stockholm under den 7 till 8 februari 
2023. Denna gång anordnades möte tillsammans med Tekniska högskolans studentkår och 
Försvarshögskolans studentkår. Upplägget med två studentkårer var annorlunda och hade i syfte 
att visa på mångfalden av medlemmar i SFS och de olika förutsättningar som studenterna och 
studentkårerna har samt ge mötet en tvådelad och varierad karaktär. Därför var medlemsmötet 
på Tekniska högskolans studentkårs lokaler i kårhuset Nymble den första dagen för att under den 
andra dagen övergå till att vara på Försvarshögskolans campus på Drottning Kristinas väg.

Under den inledande dagen hölls en inledningsceremoni där Jacob höll tal på engelska. Det följdes 
av tal av professor Mikael Lindström, prorektor på Kungliga Tekniska högskolan och Cornelia 
Haag, ordförande Tekniska högskolans studentkår. Efteråt följdes det av ett schema med punkter 
om bland annat vad har SFS gjort hitintills under verksamhetsåret 2022/23, frågestund till SFS 
presidium och styrelse och motionsskola. SFS styrelse informerade även om de planerade 
propositionerna till SFSFUM 2023 och SFS-DK höll en presentation av förslaget att SFS ska arbeta 
mer med den individuella studieplanen för doktorander. SFS valberedning höll också ett pass om 
nomineringsanmodan och kravprofiler till SFS förtroendeuppdrag som väljs vid SFSFUM. Dagen 
avslutades med middag anordnad av studentkåren och efterföljande avslutning i mässen på 
Försvarshögskolan.

Under den andra dagen så flyttades mötet till Försvarshögskolans lokaler och inleddes med 
inledningstal av Rasmus Lindstedt, ordförande Försvarshögskolans studentkår, docent Malena Britz, 
prorektor Försvarshögskolan och brigadgeneral Anders Persson, vicerektor Försvarshögskolan. 

Utanför Linnéuniversitets campus i Kalmar på deltagarna på höstens medlemsmöte 
från SFS och dess medlemskårer. Foto: SFS.
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Efter det fortsatte passen på medlemsmötet som leddes av SFS styrelse. Det handlade om SFS 
ekonomi, styrelsens arbete med förslag på budget och medlemsavgift, översyn av stadgan samt 
styrelsens bearbetning av SFS åsiktsdokument. Försvarshögskolans studentkår höll även ett pass 
om medlemsrekrytering samt rekrytering av förtroendevalda och studentrepresentanter, vilket 
leddes av studentkårens ordförande Rasmus Lindstedt. Det var även ett pass där medlemmarna 
fick diskutera motioner inför SFSFUM.

Samtidigt som medlemsmötet pågick provades det även ett nytt koncept om att ha fysisk träff för 
doktorandorganisationer. Denna träff leddes av SFS doktorandkommitté och var mycket uppskattad 
av deltagarna.

Totalt deltog uppåt 80 personer på medlemsmötet och i utvärderingen fick mötet ett generellt gott 
omdöme.

SFS vice ordförande Jacob håller inledningstal på SFS 
medlemsmöte i Tekniska högskolans studentkårs lokaler. 

Foto: SFS.



SFS vice ordförande Jacob inledde SFS medlemsmöte våren med de följande orden: 

A quick view of the daily news and you will discover that our society is in somewhat of a tense state of 
mind. Human civilization has constantly been facing great challenges, so this is not something new. 
However, the largest challenges known to mankind, such as climate change, fighting poverty, world 

peace or good health and well being, is in my opinion overshadowed by the current events that Sweden 
is facing at the time. NATO-application, issues with Turkey, gang crime and the state’s inability to face 

basic needs of the citizens regarding public safety are the main questions on the agenda.

It’s almost a bit of a populist thing that these recent developments take away focus from the greater 
challenges, where we really need to come together and create solutions for the long run. But of course, 
both need to be solved. And if we put this into the context of this member’s meeting, and especially in 
context of the two universities’ role in this, we can see both good and bad consequences. It’s a good 

thing that the society is more aware that we need both research and educated citizens when it comes 
to a) technical and engineering issues which can be found here at KTH and b) knowledge about defense 

and security policy which can be found at The Swedish Defence University. 

With a greater focus on these questions, we as students and university representatives get the 
opportunity to put forward the importance of higher education and research, and describe how we 
can contribute. On the other hand, it also creates a will from politics to steer the higher education 

institutions in the most favorable way. Higher education institutions will and can of course contribute 
to the great challenges we face today, however, we need the freedom to conduct our business without 

the hand of the politics involved.

And we students notice this steering in our education. It can come in different forms. Larger student 
groups so that the university can produce as many students as possible, less areas on campus where 

students can study, less time with your teacher, removal of external speakers at your program or 
greater external steering in course plans to ensure that the students learn what the political side wants. 
This can be seen in many different fields and I’m sure that a lot of you here today have experienced this. 
If we take The Swedish Defence University for example, how do you as a student union representative 
even react or act when the Swedish parliament decides the following: ”we are going to educate more 
people for the military and defense authorities, end of story.”. Total lack of institutional awareness and 

that higher education can’t be scaled up in that way without facing major issues.

It’s exciting with more focus and resources for higher education, but we as students need to stay aware 
and rise to challenge these types of political steering. The autonomy of the universities are key for 

securing a quality education and student influence. And the universities and its students are capable of 
noticing the surrounding society and its challenges. We do not need the helping hand.

Therefore, SFS is part of a project where we join forces with the universities and trade union of the 
university teachers to secure greater protection in the Swedish constitution for higher education 

institutions and prevent damaging forms of political steering. This is a complex project and our goal is 
to finish constitutional change in 2028 or 2032. This shows the importance of student influence. 

The student voice needs to be consistent. We are part of an environment where processes take a very 
long time. And together we can create a strengthful student voice, make the society aware of issues 
regarding and make a change. Together we are strong, regardless if we are active in a local student 

union at a university or in an organization like SFS where we operate towards the government.
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DIGITALA MEDLEMSMÖTEN

Under verksamhetsåret anordnade SFS även flera digitala medlemsmöten. Syftet med de digitala 
medlemsmöten är liknande de som arrangeras på plats, men utgör en möjlighet att delta på enklare 
grunder genom att koppla upp sig till ett digitalt möte. 

Fullmäktigesammanträdet 
Helgen den 5-7 maj var det äntligen dags för SFS fullmäktige 2023! Fullmäktige är den högsta 
beslutande makten i SFS, och i år samlades cirka 200 representanter från SFS medlemskårer för att 
diskutera studentrörelsens viktigaste frågor inför verksamhetsåret 2023/24. Resan gick detta år till 
Eskilstuna, där Mälardalens universitet och Mälardalens Studentkår, som under förra årets FUM blev 
medlem i SFS, stod värd.

Fullmäktige beslutade om att välkomna fyra nya medlemskårer i SFS! Studentkåren vid 
Johannelunds teologiska högskola, Militär- och Försvarshögskolans Kadettkår, Marie Cederschiölds 
Studentkår, och Teknologkåren vid Luleå tekniska universitet. 

En ny verksamhetsplan antogs. Verksamhetsplanen reglerar SFS arbete det kommande året 
och medlemmarna röstar om vilka frågor som är mest prioriterade. Följande prioriterade frågor 
beslutades: Studenters ekonomiska situation, En ändamålsenlig och rättssäker individuell 
studieplan (ISP), Distansutbildning, Artificiell Intelligens i högre utbildning, och Återhämtning.

Deltagarna på vårens medlemsmöte. 
Foto: SFS.
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SFS stadga ändras så att styrelsen framöver består av 9 ledamöter, inklusive ordförande och 
vice ordförande. Ett samlat åsiktsprogram antogs- Detta är en hopslagning av de tidigare 
ställningstagandena och principprogrammet. Det har även tillkommit en del nytt, exempelvis:

• att studentkårerna ska ges möjlighet att delta i beredning och beslut av de avtal som lärosätet 
sluter med beställare av uppdragsutbildning

• att staten och dess myndigheter ska tillse att lärosätena utreder, utvärderar och för statistik 
över studenternas hälsosituation och orsakerna till studenternas psykiska ohälsa.

• att lärosätena bör ges möjligheter till att äga och förvalta sina egna lokaler.
• att hyran för studentbostäder inte ska överstiga 30 procent av studiemedlet. 

På lördagen valde fullmäktige ett nytt presidium. Till ordförande valdes Jacob Färnert från Uppsala 
studentkår, som även är avgående vice ordförande för SFS. Ny vice ordförande är Klara Dryselius 
från Kristianstads studentkår. Fullmäktige valde även en ny styrelse: Agnes Karonen, Alfred 
Carlsson, Emanuel Magnusson, Elsa Berlin, Hugo Diebitsch Antoni, Johanna Kaspersson, Matilda 
Good, Rasmus Lindstedt, Simon Ågren, Sanela Lulic och Victor Öhlund. Till ersättare valdes Simon 
Oodolese och Leonardo Rhedin. 



SFS ordförande Linn Svärd och SFS vice ordförande Jacob Färnert inledde SFS fullmäktige 2023 i 
Eskilstuna med de följande orden:

It’s my pleasure to welcome you all to this year’s general assembly of the Swedish National Union 
of Students. We gather to discuss the future of SFS, and also take decisions. Who will take place in 
the board and the presidency, who will look after us as auditors and who will be in the nomination 

committee. We will also set the agenda and political priority for the next year, and we will handle other 
documents and amendments. 

I would like to remind you that we all take part in this meeting with the ambition to contribute to a 
better SFS. And we are and aim to continue to be:

an established opinion leader,
a cohesive voice as an organization, and

the representative of students and student unions.

Furthermore I would like to add two reasons why SFS is a successful organization. First off all, 
it’s because of you and the work you do on a local level. Second, it’s because of the work we do 

together as a student movement. The student entity is bigger than the sum of the parts. An influential 
organization needs to keep its relevance and we do it by wise decisions. We constantly evaluate 

and discuss our strategy. Every official statement is based on the current situation and priority, and 
sometimes the decision is to not comment. Politics is about finding solutions and contributing to a 

better society. It might seem easy, but I have learned that if we want to contribute to the set agenda 
we also need to be able to handle the delicate puzzle. 

We sit at the table with the decision makers and we daily work on continuing doing so, keeping 
SFS relevant. And we not only advocate on a national level, we also contribute to set the European 

agenda. Yesterday the European students union board meeting started and the delegation from SFS 
are seeking support for a resolution due to the political interference on academic freedom. Just last 
week we saw the government appoint board members and chairpersons to the university boards on 
a shorter term. Not only SFS condemned the decision but the whole academic sphere, including our 

international partners.

A free academy, independent courts, free art, and free press are all cornerstones of maintaining 
democracy and protecting human rights. Neither politicians, interest groups, nor trolls should 

determine what can be researched or taught at universities and colleges.

As we gather here today, we face a challenging economic situation that is impacting students across 
the country. The cost of living continues to rise, and many students are struggling to make ends 

meet. We must recognize the reality of the situation, and work together to find solutions that will help 
students succeed.

Furthermore, we cannot ignore the fact that our education system is under threat. The quality of 
education is being eroded, and students are not receiving the support they need to succeed. We 

must fight to ensure that all students have access to a high-quality education that prepares them for 
success in the workforce.



Despite these challenges, I’m confident that together, we can rise to the occasion. Students have 
always been at the forefront of change, and it’s up to us to use our voices to make a difference.

We must demand that policymakers prioritize student needs and invest in our future. We believe that 
we also must work to increase student involvement in decision-making processes at all levels. By 

doing so, we can ensure that our voices are heard and that our concerns are addressed.

In conclusion, we urge all of us to remain vigilant and committed to the cause. By working together, 
we can create a brighter future for ourselves and for generations to come. 

The upcoming days we will further discuss these issues. The board of SFS is proposing a plan of 
work where we set the priority for next year. This document, and other documents, are anchored 
with you at the member meetings leading up to this general assembly. I would like to, on behalf of 

the board of SFS, take the time to also thank you delegates for the time and effort you put into these 
consultations. We set the agenda for SFS, we set the agenda for this meeting and we do it with 

constructive discussions. 

Thank you.
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Del 3: Verksamhetsplan, uppdrag och 
budget
I denna del rapporteras arbetet med verksamhetsplan och uppdrag till styrelsen. Även rapportering 
av utfall gentemot budget kommenteras.

Fokusfrågor
SFS har två fokusfrågor: en av politisk karaktär och en av organisatorisk karaktär. Här rapporteras 
om arbetet med dem båda. 

Politisk fokusfråga 21/22-23/24: Förutsättningar för hög 
utbildningskvalitet
Den politiska fokusfrågan löper över tre år. Den politiska fokusfrågan består av två delar Stoppa 
underfinansieringen av högre utbildning respektive Bättre förutsättningar för högskolepedagogisk 
verksamhet. Utifrån verksamhetsplanen har SFS styrelse formulerat totalt 10 ambitioner. Arbetet 
mot dessa ambitioner har struktureras utifrån tre delprojekt:

1. Resurser
2. Pedagogik
3. Särskilt pedagogiskt stöd

Här beskrivs arbetet för varje delprojekt under 2022/23.

DELPROJEKT 1: RESURSER

• Delprojektet syftar till att nå följande ambitioner:
• Att ta bort högskolans produktivitetsavdrag.
• Att ta bort betydelsen av helårsprestationer i det nationella resurstilldelningssystemet.
• Att höja prislapparna för de områden som har urholkats eller är underfinansierade.
• Att medvetandegöra beslutsfattare och allmänheten om underfinansiering kopplat till kvalitet i 

utbildning.

Dessa målbilder är i huvudsak avhängiga politiska beslut, och därför har arbetet fokuserat på att 
uppmärksamma SFS problembeskrivning och förslag gentemot regering och riksdag.

Det har sedan tidigare funnits gott om kunskapsunderlag som beskriver urholkningen av högre 
utbildning. SFS kunde dock identifiera en brist i att prata om denna kunskap på ett sätt som gör det 
enkelt att förstå dess problem och konsekvenser. Det är viktigt att ha ett tydligt och effektivt sätt att 
prata om frågan om det ska gå att få upp den på den politiska dagordningen och öka genomslaget.

I detta syfte genomförde SFS en enkätundersökning om hur universitets- och högskolelärare 
upplever att utbildningskvaliteten har förändrats till följd av urholkningen. Enkäten skickades ut i SFS 
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kanaler, men även via SULF:s nyhetsbrev till sina medlemmar och av Fackförbundet ST, som även 
representerar universitetslärare. Resultatet presenterades i rapporten Den dolda kostnaden under 
våren 2023. Rapporten förtydligar hur resursbristen leder till minskad lärarledd tid och ökad stress 
hos lärarna. Rapporten lanserades i form av ett webbinarium där resultaten diskuterades av en 
panel bestående av riksdagsledamoten Marie-Louise Hänel Sandström, ansvarig för högskolefrågor 
Moderaterna, riksdagsledamoten Anders Ådahl, talesperson för forskning och högre utbildning 
Centerpartiet samt Karin Åmossa, samhällspolitisk chef på SULF. Samtalet modereras av Linn.

Under våren 2023 tog SFS även initiativ till ett pm som pekar ut ramarna för en önskad reform av 
högskolans resurstilldelningssystem: Fem utgångspunkter för ett nytt system för resurstilldelning 
till högskolan. Rapporten presenterades på ett seminarium under Almedalsveckan. Läs mer under 
rubriken ”Almedalen”. 

SFS har även haft kontakt med riksdagsledamöter vid flera tillfällen, framförallt ledamöter från 
utbildningsutskottet.

Under året har SFS även fått ett antal debattartiklar publicerade om högskolans finansiering. Dessa 
finns med under ”Media”.

DELPROJEKT 2: PEDAGOGIK

  Delprojektet syftar till att nå följande ambitioner:

• Att regeringen skärper förväntningarna gällande lärosätenas högskolepedagogiska arbete.
• Att det tas fram nationella definitioner av vad som är högskolepedagogisk skicklighet, vilka 

meriteringssystem sedan utgår från.
• Att meriteringssystem premierar högskolepedagogisk skicklighet i samma utsträckning som 

vetenskaplig skicklighet.
• Att all undervisande personal ska ha högskolepedagogisk grundutbildning och ska genomgå 

högskolepedagogisk fortbildning.

Målen förutsätter inga politiska beslut, med undantag för den första punkten. De flesta målen rör 
frågor som kan hanteras av lärosätena själva eller andra myndigheter inom sektorn. Delprojektet har 
därför haft sin tonvikt på arbete riktat mot lärosäten och myndigheter.

UHR fick i regeringsuppdrag att under 2022 och 2023 samordna ett högskolepedagogiskt lyft, något 
som SFS tidigare har verkat för. SFS har under denna period deltagit i en referensgrupp och en 
arbetsgrupp som UHR har haft rörande lyftet. Inom ramen för detta har SFS åtagit sig att utföra ett 
antal projekt, vilket SFS har erhållit projektmedel för från UHR.

Under hösten 2022 genomförde SFS en analys på uppdrag av UHR, vilket sammanställdes i 
rapporten Sammanställning och analys av enkätsvar inom UHR-projektet Högskolepedagogiskt 
lyft. Resultatet i analysen kom att utgöra grund för det fortsatta arbetet med lyftet för både 
referensgruppen och arbetsgruppen. Analysen presenterades på ett av referensgruppens möten.

https://hpu.uhr.se/globalassets/1.-resursbanken/sfs-rapport-p1-2-2223-sammanstallning-och-analys-av-enkatsvar-inom-uhr-projektet-hogskolepedagogiskt-lyft-1.pdf
https://hpu.uhr.se/globalassets/1.-resursbanken/sfs-rapport-p1-2-2223-sammanstallning-och-analys-av-enkatsvar-inom-uhr-projektet-hogskolepedagogiskt-lyft-1.pdf


SVERIGES FÖRENADE STUDENTKÅRER   38

Verksamhetsberättelse 22/23

SFS genomförde därefter ytterligare en analys på uppdrag av UHR, inom projektet Kvalitet i 
distansutbildning, vilket är ett systerprojekt till Högskolepedagogiskt lyft. Rapporten Genomlysning 
av loggböcker inom UHR:s uppdrag för kvalitet i distansutbildning lämnades över till UHR i januari 2023. 

Under våren 2023 genomfördes en uppföljning av SFS rapport Studentens lärande i centrum – 
Sveriges förenade studentkårer om pedagogik i högskolan från 2013. Syftet med uppföljningen var att 
belysa högskolepedagogiska frågor inom ramen för fokusfrågan. Uppföljningen fokuserade på att 
analysera hur det har gått för högskolepedagogikens utveckling under perioden 2013-2023 givet 
de krav och uppmaningar som SFS hade ställt på regeringen respektive lärosätena i rapporten. 
Eftersom det var tio år sedan rapporten publicerades utgjorde det ett gott tillfälle för att utvärdera 
om någon av kraven och uppmaningarna hade kommit till stånd. Uppföljningen resulterade i 
rapporten Från ord till handling – En uppföljning av högskolepedagogikens utveckling under 2013-
2023. Efter att ha studerat SFS krav och uppmaningar från 2013 när det gäller högskolepedagogik 
blir det uppenbart att SFS förväntningar inte har bemötts. Rapporten lanserades i Almedalen i 
samband med SFS seminarium Högskolepedagogik – Vad har hänt på 10 år?. Läs mer om seminariet 
under rubriken ”Almedalen”.

Rapporten “Från ord till handling”. Foto: SFS.

https://sfs.se/rapport-uppfoljning-av-hogskolepedagogiken-2013-2023/
https://sfs.se/rapport-uppfoljning-av-hogskolepedagogiken-2013-2023/
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DELPROJEKT 3: SÄRSKILT PEDAGOGISKT STÖD

Delprojektet syftar till att nå följande ambitioner:

• Att alla lärosäten ska ha tillgång till särskild kompetens rörande specialpedagogik.
• Att hanteringen av särskilt pedagogiskt stöd systematiseras med studentens behov i fokus.
• Målen förutsätter inga politiska beslut. Delprojektet har därför fokuserat på kontakt med 

lärosäten och myndigheter.

Under hösten 2022 genomförde SFS en enkätundersökning bland samtliga lärosäten rörande 
pedagogiskt stöd. Det resulterade i rapporten Särskilt pedagogiskt stöd – En kartläggning 
av lärosätenas insatser, som lanserades i januari 2023 genom ett webbinarium. I panelen på 
webbinariet deltog Gunilla Lindqvist, universitetslektor vid Institutionen för pedagogik, didaktik 
och utbildningsstudier på Uppsala universitet,  Lotten Glans, ordförande SUHF:s expertgrupp 
för studieadministrativa frågor samt förvaltningschef på Mittuniversitetet, Johanna Forsberg, 
ordförande Unga Hörselskadade samt student, och Åsa Westlund, vice ordförande och talesperson 
för Socialdemokraterna i utbildningsutskottet. Samtalet modererades av Jacob.

I maj sändes ett ”soffseminarium” för att belysa rapporten. Med soffseminarium avses här ett 
direktsänt webbinarium där deltagarna satt och diskuterade i en soffa på SFS kontor på Åsögatan. 
Syftet med seminariet var att ha ett mer djupgående samtal för att diskutera särskilt pedagogiskt 
stöd med representanter från bland annat högskolan och funktionsrättsrörelsen. Deltagande var 
professor Lars Geschwind, förbundsdirektör SULF och Doaa Zatara, Unga synskadade. Samtalet 
modereras av Jacob. 

Organisatorisk fokusfråga 22/23-24/25: Engagemangets vikt och värde

Första året med ny organisatorisk fokusfråga innebar fokus på att formulera mål och initiera 
arbetet. Till följd av vakans i tjänsten som medlemssamordnare prioriterades arbetet med nya 
initiativ och aktiviteter ner. Inom den organisatoriska fokusfågan finns det stora möjligheter att 
arbeta med frågor som stärker SFS organisation och representanter, svårigheten i att skapa 
projekt och dylikt kunde däremot tidigt formuleras. Detta då flera av formuleringarna är av karaktär 
att SFS ska utveckla sitt nuvarande arbete, det är helt enkelt svårt att skapa en checklista att 
bocka av för den organistoriska fokusfrågan syftar till att utveckla SFS arbete på lång sikt och 
utveckla organisationskulturen till det bättre. Det var även viktigt att frågan förankrades väl hos 
medlemskårerna, detta då de är en betydande aktör för att bidra till att nominera personer att 
engagera sig i SFS och skapa en organisation som värderar engagemanget.

https://sfs.se/ny-rapport-fran-sfs-kartlagger-sarskilt-pedagogiskt-stod/
https://sfs.se/ny-rapport-fran-sfs-kartlagger-sarskilt-pedagogiskt-stod/
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Följande mål formulerades, med tillhörande aktiviteter:

SFS fyller alla förtroendeuppdrag och de uppdrag som SFS utlyser.
• Annonsera direkt i studenttidningar alternativt anslagstavlor för att nå direkt ut till studenter. 

Resultatet ska utvärderas och beroende på utfall införas som rutin.

SFS säkerställer och arbetar systematiskt med att alla inom organisationen blir 
uppmärksammade för sitt bidrag.

• Bjuda in studentrepresentanter till medlemsmöten. 
• Middag för studentrepresentanter med betald resa, kan kombineras med 

kompetensutbildning/talare/föreläsning samt inkludera presidium och medlemssamordnare 
(eventuellt fler från kansliet) för kontaktbyggande.

• Dela ut diplom till studentrepresentanter och förtroendevalda vid avslutat uppdrag.

SFS har en fungerande process för överlämning och introduktion till förtroendevalda och 
studentrepresentanter.

• Ha informations- och välkomstträff för studentrepresentanter och medlemskårer i september 
och januari varje år.

• Ta fram och sprida presentation med mallar för att underlätta överlämning av SFS-
engagemanget hos medlemskårer. 

• Öppna upp för att politiska sekreterare och studentrepresentanter arbetat tillsammans vid 
remissvar 

• Se över om politiska sekreterare har tid och möjlighet att interagera med 
studentrepresentanter kring sakfrågor.

SFS arrangerar och utvecklar ett antal olika möten och nätverk som är uppskattade och 
välbesökta. 

• Införa en rutin att utvärdera alla medlemsaktiviteter, samt observera vilka medlemskårer som 
inte deltar på olika aktiviteter och för en dialog för att öka engagemanget.

SFS lyfter fram och synliggör förtroendevalda och studentrepresentanter att föra studenternas 
talan i olika forum.
• Testa att låta studentrepresentanter och förtoendevalda inom organisationen få visa upp vad 

de gör och sitt engagemang på sociala medier, till exempel instagram-takeovers. Utvärdera 
resultatet och beroende på utfall införa på rutin. 

SFS ska arbeta för hållbart engagemang genom systematiskt arbete och proaktivt ledarskap. 
• Ta upp på medlemsmöte höst 2022 för att förankra vad vi ska arbeta med. Låta 

medlemskårerna få komma med input som utgår ifrån respektive rubrik.
• Förankra projektplan på styrelsemöte i januari 2023. Samla in förslag på aktiviteter, även 

kommittéer kan lämna förslag. 
• Införa ett ordförandeskapsnätverk för medlemskårers ordföranden i syfte att utveckla den 

sociala hållbarheten i deras uppdrag och i deras organisationer.
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Prioriterade frågor
Utöver de två fokusfrågorna utgörs verksamhetsplanen av prioriterade frågor. I år var de fem till 
antalet. De prioriterade frågorna ska vara mer konkreta i sin utformning och inte kräva lika mycket 
utredande arbete för att konstatera vad uppdraget avser. 

Hälsa
Den prioriterade frågan hade följande ambitioner:

• SFS ska verka för att studenter och forskarstuderande ska ha en god psykosocial studiemiljö.
• SFS ska verka för att lärosätena fullgör sitt ansvar i arbetet med studenters och 

forskarstuderandes arbetsmiljö.
• SFS ska verka för att det finns strukturer som praktiskt möjliggör sjukskrivning för studenter och 

forskarstuderande.
• SFS ska verka för att det finns strukturer som praktiskt möjliggör återhämtning för  studenter 

och forskarstuderande.
• SFS ska verka för att studenthälsans uppdrag ska tydliggöras på nationell nivå.

Ambition 1, 2 och 4 samlades under det övergripande målet att studerandeskyddsombud 
ska ha tillräckliga/fullgoda verktyg för att driva lärosätena framåt samt själva verka för en god 
studie/arbetsmiljö. Ett skäl till detta är att ambitionerna delvis är i linje med de krav som redan 
ställs genom arbetsmiljölagstiftningen. Studerandeksyddsombuden har en central roll i att 
bevaka att lärosätena fullföljer sina skyldigheter på arbetsmiljöområdet. Som ett led i att stärka 
studerandeskyddsombudens arbete tog SFS fram en handbok för studerandeskyddsombud. 
Materialet togs fram under 2022/23 och handboken publicerades i början av hösten 2023.

För ambition 3 tog vi fram två mål: att studenter har praktisk möjlighet att vara deltidssjukskrivna, 
samt att efter valet ska de ansvariga på utbildningsdepartementet ha kännedom om problembilden 
och SFS förslag på lösning inom en månad från att utbildningsministern tillträder. 

För detta tog vi fram ett underlag om deltidssjukskrivning. Vi hade möten med både regerings- 
och oppositionspolitiker, utbildningsminister, statssekreterare, samt opolitiska tjänstemän vid 
utbildningsdepartementet, där vi lyfte frågan och överlämnade underlaget. Vi hade även ett möte 
med socialförsäkringsminister Anja Tenje specifikt om denna fråga. Vi fick även en debattartikel 
publicerad. 

Även för ambition 5 tog vi fram två mål. Det första var att regeringsuppdraget till Stockholms 
universitet, Linköpings universitet och Universitets- och högskolerådet att utveckla en gemensam 
webbportal för studenthälsovården ska förvaltas och förlängas. På sikt ska det tas fram nationella 
riktlinjer för studenthälsovård inom ramen för uppdraget. Det andra målet var att efter valet ska de 
ansvariga på utbildningsdepartementet ha kännedom om problembilden och SFS förslag på lösning 
inom en månad från att utbildningsministern tillträder. 
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För detta tog vi fram ett underlag om deltidssjukskrivning. Vi hade möten med både regerings- 
och oppositionspolitiker, utbildningsminister, statssekreterare, samt opolitiska tjänstemän vid 
utbildningsdepartementet, där vi lyfte frågan och överlämnade underlaget. När regeringsuppdraget 
om webbportal delredovisades under våren publicerade vi en debattartikel. 

Bostäder
Frågan om bostäder har arbetats med på flera sätt under verksamhetsåret. Utifrån en analys 
om att frågan om ett statligt investeringsstöd var kraftigt polariserande mellan vänster- och 
högerblocket i riksdagen, utvärderades SFS arbete med att verka för ett statligt investeringsstöd 
när den nya regeringen tillträdde efter valet 2023. Samtidigt var det tydligt att statliga investeringar 
behövdes i och med ökande hyror, räntekostnader och lågkonjunktur, som ledde till tvärstopp 
i nybyggnationen. Slutsatsen blev att vi ville ompaketera förslaget om statliga stimulanser i 
bostadsbyggande som bättre skulle kunna tilltala den nya regeringen. 

I samarbete med Studentbostadsföretagen tog vi därför fram rapporten ”För fler studentbostäder” 
med flera förslag för att öka nybyggnationen av studentbostäder, framtagen av extern konsult. 
Denna lanserades i Almedalen. Detta skrevs debattartikel i Altinget kring där vi betonade behovet av 
statliga stimulanser.

Parallellt med arbetet med rapporten under verksamhetsåret fördes även dialog med 
Studentbostadsföretagen och företrädare från funkisrörelsens ungdomsorganisationer om 
lättnader av byggregler eller tillgänglighetsregler i Studentbostäder. Unga med synnedsättning, 
Unga hörselskadade, Unga rörelsehindrade deltog. Samtalen skedde mot bakgrund av den 
nya regeringens tydliga signaler om att gå fram med förslag om lättnader. Diskussionerna 
sammanfattades och publicerades.

Under våren arrangerade SFS och Studentbostadsföretagen ett riksdagsseminarium i syfte att bjuda 
in både representanter från civilutskottet och utbildningsutskottet för att diskutera situationen för 
studenter på bostadsmarknaden. Både SFS och Studentbostadsföretagen höll presentationer med 
lägesbild, därefter hölls panelsamtal med ledamöter.

Verksamhetsåret innebar även ett gediget arbete med bostadsbidraget. Dels behandlades det 
i rapporten om studiemedlet, Studiemedlets gränser, men även i anslutning till SFS arbete med 
den statliga utredningen av bostadsbidraget som lade fram betänkande våren 2022. Behoven av 
reformering av bostadsbidraget var även ett av tre förslag i bostadsrapporten.

Under året hölls även regelbundna möten med aktuella aktörer från intresseorganisationer till 
relevanta politiker. Studentbostadsfrågorna var även del av det regelbundna påverkansarbetet som 
SFS bedriver i statens budgetprocess.

https://sfs.se/ny-rapport-for-fler-studentbostader/
https://www.altinget.se/bo/artikel/regeringen-maaste-haalla-igaang-studentbostadsbyggandet
https://www.altinget.se/bo/artikel/regeringen-maaste-haalla-igaang-studentbostadsbyggandet
https://sfs.se/wp-content/uploads/2023/06/Sammanstallning-av-samtal-SFS-Studentbostadsforetagen-och-funkisrorelsen.pdf
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Kostnadsfri verksamhetsförlagd utbildning
Inom ramen för denna prioriterade fråga utförde vi ett antal aktiviteter.

Vi träffade den nationella samordnaren för fler VFU-platser i sjuksköterskeutbildningen där vi 
lyfte kostnaden för VFU. Genom medskick till studentrepresentanter fick vi med en formulering 
om kostnad för VFU i Nationella vårdkompetensrådets slutrapport Kompetensförsörjning inom 
primärvården. 

Kostnadsfri VFU lyftes vid möte med opolitiska tjänstemän vid utbildningsdepartementet. Vi 
presenterade även frågan om kostnadsfri VFU i möte med SUHF, samt tog fram ett underlag med 
problembild och förslag som skickades till SUHF inför deras möte med CSN. 

Under våren var kostnadsfri VFU en av de prioriterade frågorna som vi drev mot statsbudgeten för 
2024. För detta fick vi två debattartiklar publicerade, en tillsammans med Sahlgrenska akademins 
studentkår och en med Vårdförbundet, Vårdförbundet student samt Sveriges lärarstudenter. 

Debatt under rikdagsseminariet med SFS vice ordförande Jacob, 
Malcolm Momodou Jallow, riksdagsledamot (V) och ordförande 

i riksdagens civilutskott, Fredrik Malm, riksdagsledamot (L) 
och ordförande i riksdagens utbildningsutskott, Stina Olén, VD 

Studentbostadsföretagen samt moderator Caroline Szyber. Foto: 
SFS.

SFS vice ordförande Jacob 
föredrar studenternas åsikter om 

studentbostadspolitiken under 
riksdagsseminariet. Foto: SFS.
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Vi undersökte även möjligheten att göra ytterligare undersökningar i diskussion med en extern 
konsult. De samtalen och de mindre förundersökningar som gjordes landade slutligen i att den 
rapport om VFU som SFS tagit fram 2020 bedömdes vara tillräcklig som underlag. Vi beslutade 
därför att inte göra någon ytterligare undersökning eller rapport under verksamhetsåret. 

Studentkårens status och finansiering
Under verksamhetsåret delades frågan upp i två delar. En del som omfattade frågan om 
kårstatusprocessen och en annan del för studentkårernas finansiering.

Under det gångna året har SFS prioriterat att intensifiera arbetet med att säkra studentkårens status 
och deras finansiella bas. Denna satsning har varit av central betydelse för att kunna upprätthålla 
och stärka studentinflytandet över hela landet.

Ett av de största framstegen har varit att ta fram tydliga riktlinjer för kårstatusprocessen. SFS 
kansli tog därför fram dokumentet Rekommendationer om processen för ansökan om ställning 
som studentkår (Dnr: P4-1/2223). För att säkerställa att dessa riktlinjer inte bara ger en god 
informationsplatta, utan också är relevanta och genomförbara för medlemskårerna genomfördes 
en längre förankringsprocess. Denna process inkluderade diskussioner och input från medlemmar, 
SFS styrelse, samt dialog med SUHF. Genom detta har rekommendationerna blivit ett instrument 
som kan underlätta för studentkårer vid framtida statusförändringar.

För att skapa en hållbar finansieringsmodell för studentkårerna ansåg SFS det som avgörande att 
föra en direkt dialog med politiker som formar och påverkar utbildningspolitiken. Därför har frågan 
om studentkårernas finansiering lyfts med ett antal politiker och särskilt med utbildningsminister 
Mats Persson. Dessa samtal har gett insikter om politikernas syn på studentkårernas roll samt 
skapat en större förståelse för våra utmaningar och behov när det gäller finansiering. Dessvärre 
har regeringen inte aviserat några satsningar på studentkårernas finansiering eller förändring av 
systemet.

Foto: SFS vice ordförande Jacob Färnert bild från blogginlägget 
Vilken framtid går studentinflytandet till mötes?. 2023-04-19.  

Bild: SFS.

https://sfs.se/blogg/vilken-framtid-gar-studentinflytandet-till-motes/
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För att bredda kommunikationen kring detta ämne och skapa ökad förståelse bland våra 
medlemmar och det bredare samhället, publicerade Jacob ett längre blogginlägg – Vilken framtid 
går studentinflytandet till mötes?. I inlägget behandlades studentkårens finansiering i större 
omfattning, vilket gav läsarna en djupare insikt i de utmaningar och möjligheter som finns. Detta 
initiativ har bidragit till en större medvetenhet och engagemang kring studentkårernas ekonomiska 
situation.

SFS ekonomi
De senaste åren har SFS kapital ökat. Detta beror mestadels på att SFS tidigare valt att budgetera 
med försiktighet, vilket innebär att varje utgiftspost innehaft en buffert för att kunna hantera 
oförutsägbara kostnader. Detta för att SFS inte ska hamna i ekonomisk svårighet. Det har däremot 
haft en negativ inverkan på verksamheten där aktiviteter inte genomförts. SFS har till följd av detta 
ändrat sitt sätt att budgetera för att bättre möta verksamhetens behov och styrning. Utmaningen 
som SFS stod inför var att hitta en ekonomisk balans mellan att inte vara en vinstdrivande 
organisation samt att kunna inneha en viss säkerhet kopplat till organisationens möjlighet att 
överleva vid eventuellt förändrade intäkter. SFS kapital var placerat på bankkonton vilket medför att 
värdet av SFS kapital successivt sjunker och då SFS under längre tid inte har nyttjat stora delar av 
kapitalet skulle organisationen se över hur dessa pengar kan omplaceras. Frågor att behandla var 
hur mycket likvida medel SFS bör ha, kontra hur mycket som kan placeras i andra sparformer. Från 
SFSFUM angavs följande ambitioner:

• SFS ska verka för att organisationen har en mer hållbar och långsiktig ekonomi.
• SFS ska ta fram en struktur som anger hur SFS kapital placeras och används.

Arbetet genomfördes av SFS kansli och presidium med förankring hos styrelsen. Arbetsgruppen 
förde samtal med liknande organisationer, banken och andra kunniga på området. Frågan har även 
förankrats vid medlemsmöten. Följande mål formulerades för att uppnå ambitionerna: 

1. Analysera SFS ekonomiska situation, intäktskällor och kostnader.
2. Ta fram ett dokument som svarar mot uppdraget.

Till följd av omfattningen på uppdrag till styrelsen prioriterades frågan om SFS ekonomi ned. Denna 
då den inte ansågs lika skyndsamt att hantera, samt att det var viktigt att SFS kansli (som ska 
administrera SFS ekonomi) var väl införstådda med organisationen och den ekonomiska processen. 
Under vårterminen fördes flertalet diskussioner inom styrelsen och ”Struktur som anger hur SFS 
kapital placeras och används” antogs.

https://sfs.se/blogg/vilken-framtid-gar-studentinflytandet-till-motes/
https://sfs.se/blogg/vilken-framtid-gar-studentinflytandet-till-motes/
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Uppdrag
Nedan redovisas de uppdrag som styrelsen gavs från SFSFUM 2022 utöver verksamhetsplan och 
budget.

Uppdragsutbildning 
Som ett led i SFS arbete med att tydliggöra sina åsikter om Uppdragsutbildning på universitet 
och högskolor, identifierades ett behov av att sammanställa ett utredande underlag om 
uppdragsutbildning, dels för att ge en läges- och kunskapsöversikt och dels för att utifrån denna 
tillhandahålla rekommendationer till medlemskårerna i frågan. Politisk sekreterare Amanda 
Beckman författade denna rapport som resulterade i rekommendationer. Slutsatsen var att 
lärosätena behöver öka kårernas insyn i arbetet med uppdragsutbildning, att studentkårerna bör 
bli bättre på att nyttja sin befintliga rätt att delta i beslut på lärosätena som rör uppdragsutbildning. 
SFS identifierade även att det vid behov kan författas gemensamma överenskommelser för 
arbetssätt kring uppdragsutbildning mellan studentkår och lärosäte. Rapporten presenterades för 
medlemmarna på ett digitalt medlemsmöte och publicerades därefter på hemsidan. 

En mer transparent budgetprocess 
Styrelsen fick i uppdrag att under verksamhetsåret ta fram en mer transparent budgetprocess 
i samråd med medlemmarna. Budgetprocessen hanteras huvudsakligen av SFS kansli och har 
utvecklats med organisationen de senaste tre åren.

SFS ekonomi ska vara enkel att hantera och förstå. Det innebär bland annat att budgeten som 
presenteras till SFSFUM är per kostnadsställe (till exempel Kansli, Styrelse och Presidium) och 
inte per konto (till exempel Lokalkostnader, Personalkostnader och Utbildning). Däremot har 
medlemskårer möjlighet att ta del av kostnader per konto via styrelsehandlingar. 

Inledningsvis behövde arbetsgruppen förstå vad som var bristfälligt i den nuvarande 
ekonomihanteringen. Avseende transparens fanns samtliga dokument att tillgå enligt stadgan 
angiven tid. Uppdraget var att ta fram en ny mer transparent budgetprocess i samråd med 
medlemmarna men medlemskårerna kunde vid medlemsmöte konstatera att den nuvarande 
processen enligt teorin var väl utformad. Utmaningen låg huvudsakligen i att förstå vad de 
efterfrågade avseende SFS ekonomihantering.

SFS presenterade budgetprocessen, genomförde den och utvärderade vid SFSFUM. Gensvaret var 
att det var välfungerande. Med denna skrift återrapporteras uppdraget.

SFS budgetprocess har tre parallella spår: 1) Föregående år och bokslut, 2) Pågående 
verksamhetsår och löpande hantering och rapportering, och 3) Kommande år och framtagande av 
budget. Dessa synliggörs i nedanstående bild. Arbetsgruppen konstaterade efter förankring med 
medlemskårena att avsikten med uppdraget var budget för kommande år varpå arbetssgruppen 
arbetade vidare med enbart denna. 
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Den så kallade nya budgetprocessen visualiseras nedan. SFS ekonomi grundar sig fortfarande 
på utfall för föregående år - som läses i årsredovisning med förklarande bilaga - samt förväntade 
förändringar eller eventuella satsningar. För verksamhetsåret 2022/23 fanns flera unika aktiviteter 
med anledning av EU-ordförandeskapet som även påverkade SFS bemanning av Kansli och Komit. 

Nationell standard för studieplatser 
Enligt beslut hade styrelsen i uppdrag ”att utreda möjligheten till en nationell standard för 
studieplatser.” och ”att uppdatera åsiktsdokumentet med en definition av en god studieplats.”. 
Efter längre övervägningar landade styrelsen i att det inte var möjligt att skapa en nationell standard 
för studieplatser. I Sverige finns det ungefär 16 000 kurser inom högre utbildning som bedrivs på 
omkring 50 lärosäten. Det finns även stor variation mellan utbildningar, exempelvis de yrkesprogram 
som ges inom vård och medicin jämfört med den utbildning som ges inom de ämnen som utgår 
från konstnärlig grund. Med hänsyn till den mångfald av utbildningar som råder fann styrelsen att en 
nationell standard var omöjlig att skapa. Istället valde styrelsen att utvidga informationen om en god 
studieplats i den handbok som SFS håller på att ta fram för studerandeskyddsombud. Angående 
åsiktsutveckling i frågan valde styrelsen därför att föreslå en bred skrivelse i åsiktsprogrammet 

Ny budgetprocess
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som fokuserar på att en god studieplats är en förutsättning för att kunna bedriva studier i högre 
utbildning. Förslaget godkändes senare av SFS fullmäktige i maj 2023.

Bostäder i Stockholm för SFS presidium
Styrelsen hade i uppdrag att till SFSFUM 2023 återrapporterar om hur arbetet gått med 
undersökningen kring presidiebostäder, samt lägger fram potentiella lösningar som 
medlemskårerna kan ta ställning till. Styrelsen diskuterade frågan vid sitt sammanträde i oktober. 
Detta föregicks av föregående styrelses arbete. Den styrelsen hade en arbetsgrupp som hanterade 
frågan och presenterade en utredning för styrelsen på ämnet. På styrelsens sammanträde #10 
för verksamhetsåret 2021/22 behandlades frågan. Styrelsen var positiva till förslaget och gav 
inriktningsbeslut om att gå vidare med att mer konkret undersöka möjligheten att tillhandahålla 
bostäder för SFS presidium hos ett studentbostadsföretag.

Styrelsen hamnade i ett underligt läge där styrelsen 2021/22 har dragit en slutsats (samt fattat 
beslut) om vad som är bäst alternativ och hur organisationen kan gå vidare med det. Den slutsatsen 
var antagligen välgrundad och rationell. Samtidigt har styrelsen fått en förnyat uppdrag från 
SFSFUM. Om styrelsen avser att fullfölja beslutet i sin helhet och bereda förslag på potentiella 
lösningar som medlemskårerna kan ta ställning till behöver styrelsen även bearbeta den delen.

Ytterligare en del som kan problematiseras inom ramen för detta är graden av tillit i SFS. Styrelsens 
rådighet över förvaltningen av organisationen begränsas på grund av beslutet från SFSFUM. Givet 
att styrelsen avser att avgöra denna fråga utanför SFSFUM eller liknande medlemssammanhang 
kommer ärendet att ha en total beredningstid på ungefär två år och inte kunna implementeras 
förrän tre år efter beslut. Styrelsen diskuterade hur försvarbart sådana ställtider är i en 
studentorganisation. 

Styrelsen tillströk föregående styrelsens beslut och valde att invänta SFSFUM innan vidare arbete. 
Det innebar att inget ytterligare hände i frågan under verksamhetsåret, detta för att följa det beslut 
som fattas om SFSFUM avseende att förslag skulle presenteras och att de skulle ta ställning (det vill 
säga rösta i frågan).

SFS representation av studenter vid behörighetsgivande utbildning vid 
medlemskårer
SFS styrelse fick i uppdrag att ”att undersöka hur SFS ska företräda basårsstudenter och 
återkomma med förslag till beslut under efterföljande SFSFUM”. Styrelsen diskuterade frågan 
och beredde frågan om hur SFS kan företräda basårsstudenter. I samband med att styrelsen 
förberedde andra förslag på ändringar i stadgan så inkluderas även frågan om representation 
av basårsstudenter. En diskussion pågick i styrelsen om förslaget skulle inkludera all 
behörighetsgivande utbildning eller endast basårsstudenter varpå slutsatsen blev att motionärens 
ambition var att endast basårsstudenter skulle inkluderas. 

Inför SFSFUM 2023 presenterade styrelsen ett förslag på stadgeändring för att inkludera 
basårsstudenter. Förslaget antogs av fullmäktige. Till samma sammanträde så föreslog 
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styrelsen även ett mindre tillägg till SFS Åsiktsprogram som handlade om basårsstudenter 
“Basårsutbildningar är en viktig nyckel för lärosätenas arbete med breddad rekrytering.” med 
bakgrund i att SFS generellt inte har fastställda åsikter om specifika utbildningar men att styrelsen 
ville uppmärksamma basårsutbildnings betydelse för breddad rekrytering. Förslaget antogs av 
fullmäktige.
 

Åsiktsutveckling om integrering av system för särskilt pedagogiskt 
stöd i Ladok
SFS styrelse fick i uppdrag att ”SFS ska verka för att det ska finnas ett nationellt system för 
universitet och högskolor där studenter kan anmäla sig till tentamina och samtidigt anmäla om 
behov av pedagogiskt stöd.”.

Frågan diskuterades på två av styrelsens sammanträden. SFS presidium öppnade en inledande 
dialog med Ladoks ledning om frågan. Dialogen gav lovande resultat varpå Ladok visade intresse 
för att utveckla funktioner i Ladok för att underlätta för de studenter som har behov av särskilt 
pedagogiskt stöd.

Frågan inkluderades även i SFS övergripande arbete med den politiska fokusfrågan som fokuserade 
på särskilt pedagogiskt stöd. I slutändan av verksamhetsåret hade dialogen med Ladok fortsatt och 
SFS presidium har fått indikationer på att Ladok vill ta fram en lösning. I skrivande stund har dialogen 
med Ladok fortsatt och förhoppningen är att utvecklingsarbetet ska inkluderas i en av Ladoks 
kommande handlingsplaner.

Åsiktsprogram
Ett av uppdragen till styrelsen under verksamhetsåret var att genomföra en förenkling av SFS 
dokumenthierarki. Inom uppdraget var hanteringen av SFS åsiktsdokument det mest omfattande. I 
bakgrundsarbetet till uppdraget hade det avgjorts att SFS åsiktsdokument skulle reduceras ner till 
att bli ett dokument. 

De dokument som skulle omarbetas var SFS ställningstaganden 1) En öppen och jämlik högskola, 2) 
Högre utbildnings omfattning, utbud, finansiering och antagning, 3) Den hållbara akademin samt 4) 
Studenters boendesituation men även SFS Principprogram. 

Dessa fem dokument skulle kombineras till en större dokument varpå styrelsen valde att föreslå att 
det skulle kallas SFS Åsiktsprogram. Under verksamhetåret pågick det i styrelsen ett omfattande 
arbete med att slå ihop dokumenten på ett sätt som inte exkluderade några skrivelser men 
samtidigt höll språket tillgängligt och upplägget logiskt. Arbetet resulterade i en proposition till 
SFSFUM 2023 där åsiktsprogrammet antogs efter en del justeringar efter motioner som inkommit 
av SFS medlemmar. 
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Budget och utfall
För att verkställa verksamhetsplanen och uppdrag gavs styrelsen en budget som fastställdes av 
SFSFUM. Budgeten och utfall för verksamhetsåret redovisas nedan. För utförligare beskrivning 
av utfallet hänvisas till SFS årsredovisning 2022/23 samt förklarande bilaga som rapporteras till 
SFSFUM 2024.
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Del 4: Internationella evenemang och  
övriga politiska frågor

I denna del rapporteras om de internationella evenemang SFS stod värd för samt övriga politiska 
frågor. 

Nordiskt Ordförandemöte 
Under hösten 2022 stod SFS värd för Nordiskt Ordförandemötes sammanträde. NOM är de baltiska 
och nordiska nationella studentorganisationernas samarbetsplattform grundat på 1940-talet. 
Värdskapet roterar mellan medlemsorganisationerna. Träffarna sker en gång per termin men hade 
under pandemiåren gått över till digitala möten. SFS arrangemang var därför det första fysiska 
mötet efter pandemin. Mot bakgrund av pandemin hade SFS satt temat ”Falling through the cracks? 
Student work environment and mental health.”  

Konferensens programpunkter var relaterade till temat på olika sätt och varierade. SFS strävade 
efter att ha Göteborgsbaserade forskare för att använda lokal kompetens. Utöver forskare deltog 
även representanter från Nordiska rådet. Workshops hölls för att aktivera temat ytterligare för 
deltagarna, där alla fick presentera situationen om psykisk ohälsa för studenter i deras hemländer 
och diskussionen hölls i syfte att lära sig av varandra.

De sociala delarna av programmet inleddes med sittning på universitetet med filosofispex, samt en 
visning i spårvagn runt Göteborg med guide. En annan kväll besöktes Chalmers där vi i samarbete 
med Chalmers studentkår fick använda deras tågvagnar på campus. Där hölls den interkulturella 
kvällen, intercultural night, där enligt NOM-tradition samtliga organisationer hade med sig traditionell 
mat och dryck från sitt hemland som alla fick smaka på.

Politisk sekreterare Amanda Beckman var projektledare för evenemanget. Det genomfördes i nära 
samarbete med Göta Studentkår, men även Chalmers studentkår, samt Göteborgs universitet. 

Deltagare vid NOM i Göteborg. Foto: SFS
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European Student Convention

Våren 2023 stod SFS värd för European students’ union möte European Student Convention. 
Värdskapet för ESC hade SFS sedan tidigare ansökt om och följer av rutinen att det på våret ska vara 
ESC i samma land som har ordförandeskapet i EU. 

ESC projektleddes av SFS politiska sekreterare Amanda Beckman, samt presidiet och arbetsgrupp 
bestående av ledamöter från Komit och styrelsen. Det var även ett gott samarbete med lokala 
studentkårer i både Lund och Malmö, där samtliga bjöds in och flertalet deltog i någon form. Vår 
främsta möteslokal under evenemanget var hos Teknologkåren vid Lunds universitet, vilka vi hade 
ett nära och gott samarbete med.

Invigningen skedde i Lunds universitets aula med öppningstal av Sveriges utbildningsminister Mats 
Persson, Linn, ESU:s ordförande Matteo Vespa samt biträdande rektor för Lunds universitet Lena 
Eskilsson. Tillsammans kunde vi inleda ESC 45 genom att rikta gemensamt fokus mot temat för 
dagarna, och inte minst genom att understryka vikten av studentrepresentation i arbetet mot en 
hållbar framtid.

Ett ESC inbegriper inte ett formellt möte (detta sker under board meeting) utan är mer till för 
nätverkande för medlemsorganisationerna, kompetensutveckling med relevanta seminarier och 
programpunkter som arrangeras av ESU för att behandla relevant arbete med exempelvis policy 
papers som ska beslutas om under ett kommande BM.

Dagarna var således fyllda av intressanta panelsamtal, föreläsningar, workshops och seminarier. 
Temat var ”Towards sustainable societies: Student participation in higher education”, vilket innebar 
att flera olika aspekter om hållbarhet inom akademin behandlades på konventet.  De sociala 
aktiviteterna var dock minst lika viktiga, där vi både hade sittning i AF-borgen med tillhörande spex 
och tal, där både företrädare för universitetet och lokala studentkårer deltog, och mingel i Malmö 
rådhus tillsammans med KSO, Malmö universitets rektor och lokala kårföreträdare. 

Deltagare vid ESC, 
Rådhuset i Malmö. 
Foto: ESU
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ESC hölls i både Lund och Malmö, tanken med detta var att visa upp närheten mellan den mer 
traditionella studentvärlden och den mer urbana universitetsvärlden, som två sidor av samma mynt.

EURODOC conference and annual general meeting
Tillsammans med två andra aktörer stod SFS värd för EURODOC konferens och årsmöte mellan den 
7 och 10 juni 2023. Från SFS var Pil Maria Saugmann utsedd som projektledare. SFS:s arbetsgrupp 
utgjordes av personer från DK, styrelsen och kansliet. Även representanter från Komit bistod i 
arbetet. 

Den 7 juni inleddes EURDOC konferens i Uppsala (samt med möjlighet till digitalt deltagande). 
Konferensen anordnades med Fackförbundet ST, Swedish Network of Postdoc Associations 
(SNPA) samt stöd från Uppsala universitet och Uppsala studentkår. Vid konferensen fanns följande 
programpunkter med talare från bland annat akademi och högskolesektorn i Sverige och Europa:

Dealing with precarity: Employment conditions of post-docs 
The assessment of the academic career – a key to Open Science.  
A sustainable academia 
Eurodoc Session on the Sustainability of Ukrainian Academia in (Post)War Times
A timely and relevant doctoral education.   
Equal opportunities in the academic career  
Academic freedom – a prerequisite for a sustainable future.  
A sustainable academic psychosocial work environment

SFS-DK deltog i programpunkterna samt samordnade det praktiska för konferensen. Konferensen 
hade Sustainable academia som huvudtematik: 

Öppningstalarna Linn Svärd,  
Matteo Vespa och Mats Persson.
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Speakers of Eurodoc Conference 2023

CONFERENCIERS 

Wednesday the 7th of June:
Karl Kilbo Edlund (SFS-DK, Gothenburg University, Sweden)
Emma Svensson (SFS, Gothenburg University, Sweden)

Thursday the 8th of June:
Laura Palma Medina (SNPA/ Karolinska Institutet, Sweden)

PANEL SESSIONS ON WEDNESDAY THE 7TH OF JUNE

Dealing with precarity: Employment conditions of post-docs 
• Moderator: Kjell Nilsson (Fackförbundet ST/ Lund University, Sweden)
• Martin Andler (President for the Initiative for Science in Europe) 
• Sandra Hellstrand (Fackförbundet ST/ Uppsala Universitet, Sweden)
• Laura Palma Medina (SNPA/ Karolinska Institutet, Sweden)
• Joanna Rutkowska (Eurodoc/ Radboud University, Nijmegen, Netherlands)
• Charlotte Platzer (Deputy Vice-Rector Teknat 2020-2023, Uppsala Universitet, Sweden)

A sustainable academia 
• Moderator: Meyrem Saadi (SFS-DK, Uppsala University, Sweden)
• Svitlana Krakovska (Ukrainian Hydrometeorological Institute, Ukraine)
• John Tumpane, (Formas, Sweden)
• Hannah Lundgren (Uppsala University, Sweden)
• Karin Gerhardt (Uppsala University, Sweden)
• Karin Gerhardt (Sveriges lantbruksuniversitet, Sweden)

The assessment of the academic career – a key to Open Science
• Moderator: Mohammad Abuasbeh (KTH PhD Chapter, KTH, Sweden)
• Karen Stroobants (Vice-chair, CoARA)
• Jan-Ingvar Jönsson, (Vice-chancelor, Linköpings universitet, Sweden) 
• Sebastian Dahle (Eurodoc/ University of Ljubljana, Slovenia)
• Kelly Woods (F1000)
• Linnéa Carlsson (SFS-DK, University West, Sweden )

Eurodoc Session on the Sustainability of Ukrainian Academia in (Post)War Times
• Svitlana Krakovska (Ukrainian Hydrometeorological Institute, Ukraine)
• Oleksandr Berezko (Eurodoc/ Lviv Polytechnic National University, Ukraine)
• Anna Pavelieva (Eurodoc/ National University “Yuri Kondratyuk Poltava Polytechnic”, Ukraine)
• Mykhailo Guzyk (Karolinska Institutet, Sweden)
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PANEL SESSIONS ON THURSDAY THE 8TH OF JUNE

A timely and relevant doctoral education. 
• Moderator: Eva Hnatkova (National Library of Technology and University of Chemistry and 

Technology in Prague, Czech)
• Alexandar Hasgall (Head of the European University Association’s -Council of Doctoral Education 

(EUA- CDE))
• Maja Elmgren (Uppsala University, Sweden)
• Nicola Dengo (Eurodoc/ Università degli Studi dell’Insubria, Italy)
• Hanna Dort (SFS-DK, Stockholm, University, Sweden)

Equal opportunities in the academic career
• Moderator: Constance Boissin (SNPA; Karolinska Institutet, Sweden)
• Moniek Tromp (Chair, Young Academy of Europe / University of Groningen, Netherlands)
• Erdinc Sezgin (SciLife, Karolinska Institutet, Sweden)
• Sara Pilia (Eurodoc, Italy)
• Jan Theilander (temporary Vice-chancellor, Högskolan Väst, Sweden)
• Gustav Eriksson (Doctoral candidate, Chalmers University of Technology, Sweden)

Academic freedom – a prerequisite for a sustainable future.
• Moderator: Agniezka Zyra (Cracow University of Technology, Poland)
• Amanda Crawfoot (The European University Association (EUA))
• Kjell Nilsson (Fackförbundet ST/ Lund University, Sweden)
• Peter Aronsson, (Vice-chancellor, Linné universitetet, Sweden) 
• Pil Maria Saugmann (Eurodoc, Sweden)
• Jacob Färnert (Vice-presiden, SFS, Sweden)

A sustainable academic psychosocial work environment
• Moderator: Isis Lindfeldt (Fackförbundet ST/ Uppsala University, Sweden)
• Brian Cahill (ReMO/ MCAA/ TIB at Leibniz University Hannover, Germany) 
• Sandra Hellstrand (Fackförbundet ST/ Uppsala Universitet, Sweden)
• Mathias Schroijen (Eurodoc/ ULB, Belgium)
• Åsa Burman (Stockholm University, Sweden)
• Sara Willhammar (SFS-DK, Lunds Universitet, Sweden)

Opening reflections
• Karl Kilbo Edlund (SFS-DK, Gothenburg University, Sweden)
• Dario Conca (SNPA, Umea University, Sweden)

Closing reflections
• Linnéa Carlsson (SFS-DK, University West, Sweden )
• Laura Palma Medina (SNPA/ Karolinska Institutet, Sweden)
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Efter avslutad konferens följde EURODOC årsmöte, The Annual General Meeting, vilket är 
Eurodocs högsta beslutande organ. Det är på årsmötet som förtroendevalda väljs och beslut om 
verksamhetsplan och budget fattas. Detta var ett hybridmöte över två dagar där SFS stod för de 
praktiska frågorna.

SFS doktorandkommittés ordförande Linnéa, SFS vice ordförande 
Jacob samt företrädare från Fackförbundet ST under registreringen 

på konferensen. Foto: SFS.

Västgöta Nations Manskör Korgossarna uppträder 
på den avslutande middagen. Foto: SFS.
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Almedalen 2023
Almedalen är en politikervecka med seminarium, paneler och övriga evenemang i Visby som 
SFS årligen deltar i. Syftet är att knyta kontakter med andra aktörer och stärka SFS position i 
högskolesverige. Almedalen är även en introduktion för det nyvalda presidiet och ett perfekt tillfälle 
att lansera SFS tillträdande ordförande och vice ordförande. I år valde SFS att satsa på deltagandet 
i Almedalen och hade därför egna evenemang. Det ökade deltagande motiverades framförallt med 
arbetet med den politiska fokusfrågan och utfallet noterades som mycket lyckat. 

SFS anordnade totalt fem egna seminarier under Almedalsveckan. Samtliga ägde rum torsdagen 
den 29 juni och genomfördes med representanter från bland annat högskolesektorn och 
rikspolitiken. Från SFS deltog avgående och tillträdande presidium, DK:s ordförande samt de 
politiska sekreterarna Amanda och Mathilda vid veckan. 

Det första seminariet, Urholkning av ersättningsbeloppen i högre utbildning, anordnades tillsammans 
med SUHF i Uppsala universitets lokaler. Panelen bestod av Anders Söderholm, rektor på KTH, 
Anders Ådahl, Centerpartiets talesperson för forskning och högre utbildning, Karin Åmossa, 
samhällspolitisk chef på SULF, samt Klara Dryselius, tillträdande vice ordförande. Samtalet 
modererades av ordförande Linn. 

SFS inhyste Drottens ruin på torsdagseftermiddagen för att anordna resterande seminarier samt ett 
mingel. På vart och ett av dessa fyra seminarier lanserades en rapport eller ett papper. 

Fyra rapporter och papper lanserades i Almedalen. Med på bild finns även 
vissa tidigare skrifter från SFS. Foto: Jacob Färnert 
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Dagens andra och eftermiddagens första seminarium, Högskolepedagogik – vad har hänt på tio 
år?, hade en panel bestående av tillträdande vice ordförande Klara Dryselius, Hannes Snabb, 
förbundsordförande Liberala studenter, Anders Fällström, rektor på Mittuniversitetet och medlem i 
expertgruppen för högskolepedagogik hos SUHF samt Karin Röding, f.d. rektor och generaldirektör 
fick reagera på rapporten. På detta seminarium lanserades rapporten Från ord till handling – En 
uppföljning av högskolepedagogikens utveckling under 2013-2023. Läs mer om rapporten under 
rubrik Delprojekt 2: Pedagogik. 

Det tredje seminariet, Stopp för byggandet av studentbostäder – vad gör vi nu?, hölls tillsammans med 
Studentbostadsföretagen. På seminariet lanserades SFS och Studentbostadsföretagens rapport 
För fler studentbostäder. Panelen bestod av Alireza Akhondi, Centerpartiets bostadspolitiska 
talesperson, Caroline Szyber, rådgivare i bostads-, bygg- och fastighetsfrågor på Visionsbyggande 
AB, Jakob Olofsgård, Liberalernas bostadspolitiska talesperson, Johan Knaust, vd för K2A, Leif 
Nysmed, socialdemokratisk ledamot i civilutskottet, samt Linn. Samtalet modererades av Jacob och 
Stina Olén från Studentbostadsföretagen. 

Det fjärde seminariet var Hur kan ett nytt system för resurstilldelning till högskolan utformas?, 
vilket modererades av Johannes Hylander från New Republic. Panelisterna var  Cecilia Rönn, 
riksdagsledamot för Liberalerna, Coco Norén, prorektor på Uppsala universitet, Mats Wiking, 
socialdemokratiskt ledamot i utbildningsutskottet, samt tillträdande vice ordförande Klara 
Dryselius och Linn. På detta seminarium lanserades Fem utgångspunkter för ett nytt system för 
resurstilldelning till högskolan. 

Det femte och sista seminariet var Hållbar forskning och utbildning – forskningspropositionen ur ett 
studentperspektiv, där ett papper med SFS viktigaste punkter inför forskningspropositionen 2024 
presenterades. Jacob modererade, och panelen bestod av Annika Östman Wernerson, rektor på 
Karolinska Institutet, Linda Assbring, chef för program- och analysenheten på KK-stiftelsen, Linnéa 
Carlsson, ordförande för SFS doktorandkommitté, Karin Åmossa, samhällspolitisk chef på SULF, 
Mathias Bengtsson, Kristdemokraternas utbildningspolitiska talesperson, samt Mats Lundqvist, 
vicerektor för nyttiggörande på Chalmers. 

Panelsamtalet Hållbar forskning och utbildning – forskningspropositionen 
ur ett studentperspektiv. Panelisterna räcker upp handen som svar på 
frågan om de vill se en förändring av utlänningslagen för att möjliggöra 
för doktorander och forskare att stanna i Sverige. Bild: SFS
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Efter seminarierna bjöd SFS in till en timmes mingel. På minglet fanns en blandning av personer från 
lärosäten, myndigheter, riksdagsledamöter, studentkårer och tidigare SFS:are. 

Förutom att anordna egna seminarier så deltog SFS också i ett flertal paneler och samtal. SFS 
hade även ett flertal möten med riksdagspolitiker, studentpolitiska ungdomsförbund samt fackliga 
organisationer. 

SFS DELTOG I FÖLJANDE PANELSAMTAL: 

• Bostadsstrategi för studenter – en investering i svensk konkurrenskraft, arrangerat av 
Studentbostäder i Norden AB

• Vilken roll har och tar landets lärosäten i totalförsvaret?, arrangerat av SUHF
• Vilka kompetenser behövs för framtidens arbetsmarknad?, arrangerat av Humtank
• Studenternas bostadssituation – kan fler göra mer?, arrangerat av Studentbostadsföretagen
• Hur lite får en universitetsutbildning kosta?, arrangerat av Uppsala universitet
• En fri akademi – vilket ledarskap behövs?, arrangerat av Sveriges unga akademi
• Systemfel i forskningsfabriken - kväver konkurrensen kreativiteten?, arrangerat av SULF
• Kommer Sveriges miljardsatsningar att misslyckas om inte kompetensbristen tas på allvar?, 

arrangerat av Uppsala universitet

Almedalsveckan avslutades med att tillträdande och avgående presidiet samt ordförande för SFS 
DK åt lunch tillsammans med utbildningsminister Mats Persson. 

Efter seminarierna var det dags för mingel! 
Drottens ruin utgjorde en fin kuliss. Foto: SFS
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Riksdagsval och regeringsbildning
I september 2022 hölls val till riksdag, region och kommun. SFS verksamhet gjorde bedömningen 
att organisationen inte skulle engagera sig i valet i någon större utsträckning med hänsyn till att det 
kan bjuda in till oönskad politisk uppmärksamhet och styrning av akademin. 

Inför valet tog SFS dock fram en valkompass, men denna faller under verksamhetsår 2021/22 och 
beskrivs därför inte närmare här.

Efter valet besökte SFS ett antal eftervalsseminarium och analyser, bland annat hos Arena Opinion, 
Ideell Arena, Unionen, samt SNS. 

På SFS hemsida publicerades en analys av hur Tidöavtalet kommer påverka studenterna. Vi skrev 
även ett uppföljande blogginlägg en månad efter regeringsbildningen. 

Bostadsrapport
SFS bostadsrapport 2022 visade att antalet rödmarkerade studieorter hade ökat kraftigt. 
Rapporten detta år var den första bostadsrapporten genomförd efter coronapandemin och tillfälliga 
lättnader i studentbostadssituationen som skett under dessa år hade nu gått tillbaka. Dåvarande 
medlemssamordnare Leo Jonason, politisk sekreterare Amanda Beckman och politisk sekreterare 
Mathilda Fredriksson genomförde årets undersökning.

Trots en socialdemokratisk regering antogs högerpartiernas budgetproposition för 2022 i 
riksdagen. I denna proposition fanns inte det statliga investeringsstödet för hyresrätter och bland 
annat studentbostäder med. Vi valde därför att fråga studentkårer och bostadsbolag om hur detta 
påverkade dem i bostadsrapporten. Nytt för i år var även att inkludera tydliga politiska förslag från 
SFS som syftade till att förbättra bostadssituationen för studenter. 

Linn och Jacob träffar utbildningsminister 
Mats Persson. Foto: Regeringskansliet.

https://sfs.se/blogg/kommentar-sa-paverkar-tidoavtalet-studenterna/
https://sfs.se/blogg/en-manad-sedan-regeringsbildningen/
https://sfs.se/blogg/sfs-bostadsrapport-2022/
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Rapporten lanserades med ett digitalt rapportseminarium med deltagande från politiker och 
företrädare från medlemskårer. 

Bostadsrapporten brukar vara en av SFS stora mediehändelser under året och var även så denna 
gång. Presidiet deltog i flertalet intervjuer och reportage, och flera nyhetsmedier rapporterade om 
resultatet från rapporten. 

SFS presenterade även bostadsrapporten för Sveriges samlade studentsamordnare, vilket är ett 
nätverk för studentsamordnare i landets kommuner. 

Studenters ekonomi: Att studera som förälder
Som ett led i arbetet att påverka budgetpropositionen inför 2024 var frågan om höjt tilläggsbidrag 
en av tre prioriterade frågor att driva. I samarbete med Saco studentråd skrev SFS en debattartikel 
om behovet av att höja tilläggsbidraget i studiemedlet till studerande föräldrar med minst 50 
procent. Det var även mot bakgrund av de begynnande prisökningarna som slog hårt mot föräldrar. 
Under hösten 2022 lyfte SFS även behovet av ökat tilläggsbidrag för studerande föräldrar i en 
debattartikel i Aftonbladet om hur studenter drabbas ekonomiskt av inflationen.

Migrationslagstiftning 
Från förändringen i utlänningslagen i juli 2014 har doktorander som som haft uppehållstillstånd i 
fyra år haft möjlighet att söka och få permanent uppehållstillstånd i Sverige. I juli 2021 förändrades 
utlänningslagen och möjligheten till permanent uppehållstillstånd efter avslutade doktorandstudier 
försvårades. Det innebar en försämring för Sverige som kunskapsnation när de som har doktorerat 
i Sverige efter examen inte kan stanna i landet, det försämrar även attraktiviteten att flytta till 
sverige för forskarstudier. Sverige behöver kunniga och välutbildade forskare för att bidra till 

Debattartiklar i Aftonbladet respektive 
Akademikern om studenters ekonomi.

https://akademikern.se/studentorganisationerna-hoj-tillaggsbidraget-i-studiemedlet/
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/O8km7A/studentkarerna-krisen-slar-extra-hart-mot-studenter
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kunskapsutveckling och innovation i Sverige, vilket med den nya migrationslagstiftningen försämrats 
markant. Därtill saknade regelförändringen övergångsregler vilket ytterligare försvårade för de 
som redan var i landet, de hade plötsligt ingen möjlighet att fortsätta att fullfölja de planer och 
forskningsprojekt som planerats. Det rådde stor enighet i sektorn om att detta var ett mycket 
osmart beslut och SFS allierade sig med aktörer i Sverige. 

SFS hade ett samarbete med SULF och Svensk näringsliv i frågan om migrationslagstiftningen och 
dess påverkan på doktorander och forskare. Vi tre diskuterade att göra en gemensam debattartikel, 
men landade i att avstå då det inte bedömdes vara rätt väg där och då.

För att lyfta frågan och påverka mot en förändring träffade vi riksdagspolitiker och 
statssekreteraren på utbildningsdepartementet. Vi hade även kontakt med Migrationsverket och 
justitiedepartementet. 

Migrationslagstiftningen berördes även på vårt seminarium om forskningspropositionen 
som vi höll i Almedalen, och var en av våra fyra viktigaste medskick inför den kommande 
forskningspropositionen i det papper vi tog fram för seminariet. Läs mer om seminariet under 
Almedalen 2023. 

Grundlagsskydda den akademiska friheten 
SFS samarbete med SULF och SUHF om att grundlagsskydda den akademiska friheten. Möten 
skedde regelbundet en gång i månaden under hela verksamhetsåret. Under våren uppdaterades 
även det gemensamma uttalandet som SFS, SUHF och SULF tidigare gjort. 

Vi tog upp frågan i möten med politiker, och rådfrågade även en professor om processen kring 
grundlagsskydd som en form av kompetensutveckling. 

Akademisk frihet var även något som behandlades inom ESU och vid ESC och BM. Därtill ingick Linn 
i arbetsgruppen inom ESU som författade rapporten Survey on Academic Freedom, Institutional 
Autonomy and Academic Integrity from a Student Perspective.

SFS deltog under SULF Högskolesymposium 2023: Akademisk frihet i ett skakat Europa, vilket 
var ett heldagsseminarium om just akademisk frihet. Linn deltog i ett av panelsamtalen. Vi skrev 
därefter ett blogginlägg. 

När regeringens beslut om att förkorta mandatperioden för sittande styrelser kom skrev SFS ett 
uttalande om hur det inskränkte på den akademiska friheten, och vi fick även igenom en resolution i 
ESU. 

Akademisk frihet och grundlagsskydd var tema för ett av Högskolepoddens avsnitt. 

Under Almedalen deltog tillträdande vice ordförande Klara Dryselius i ett panelsamtal om 
grundlagsskydd av akademisk frihet, se mer under ”Almedalen 2023”.

https://sfs.se/wp-content/uploads/2023/08/Hallbar-forskning-och-utbildning-–-forskningspropositionen-ur-ett-studentperspektiv-Almedalen-2023.pdf
https://esu-online.org/publications/report-survey-on-academic-freedom-institutional-autonomy-and-academic-integrity-from-a-student-perspective/
https://esu-online.org/publications/report-survey-on-academic-freedom-institutional-autonomy-and-academic-integrity-from-a-student-perspective/
https://sfs.se/blogg/om-dokumentationssjukan-i-hogskolan/
https://sfs.se/uttalande-avseende-regeringens-beslut-om-sammansattningen-i-larosatenas-styrelser/
https://sfs.se/protecting-institutional-autonomy-resolution-on-a-shortened-time-period-for-hei-board-members-in-sweden/
https://sfs.se/hogskolepodden-16-akademisk-frihet/
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Minor Field Studies
Minor Field Studies (MFS) är ett resestipendium den som är student på grundnivå. Stipendiet ger 
möjlighet att göra fältstudier i ett låg- eller medelinkomstland för den som skriver uppsats eller 
gör ett examensarbete med inriktning på utvecklingsfrågor. Hösten 2022 meddelade UHR att 
programmet skulle fasas ut från dem då förutsättningarna inte fanns att bedriva verksamheten. 
Beslutet var till nackdel för studenterna som önskade ta del av MFS. Även andra program som UHR 
var värd för skulle fasas ut och SFS gjorde efter diskussion med andra aktörer bedömningen att det 
enbart var MFS som krävde engagemang från regeringen att fortsätta med. Till exempel angavs att 
den typ av stöd som ges via Linnaeus-Palmeprogrammet kunde lärosätena ge studenterna inom sin 
egen rådighet. 

Under verksamhetsåret, särskilt under hösten 2022, hade SFS kontakt med ett flertal aktörer 
om avvecklingen av MFS och hur verksamheten skulle kunna fortsätta i framtiden. I detta hade 
vi kontakt med SUHF, opolitiska tjänstemän på utbildningsdepartementet, biståndsministerns 
politiska sekreterare, och enhetschefer på Sida. Presidiet lyfte även frågan i möten med politiker. 
Sent på våren 2023 meddelade Sida att de planerade för att ta över ägandeskapet över MFS och att 
programmet skulle fortsätta - en vinst för SFS och studenterna!
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Del 5: Remisser och utredningar
I denna del listas de remisser och utredningar SFS har besvarat och inkluderats i.

Under året har SFS besvarat ett antal remisser. Avsändare var regeringskansliet om inte annat 
anges:

• CSN – Ändring av CSN:s föreskrifter och allmänna råd om utländska medborgares rätt till 
studiestöd 

• CSN – Förslag till föreskrifter och allmänna råd om beviljning av omställningsstudiestöd
• Förslag till Europaparlamentets och rådets direktiv om varaktigt bosatta tredjelandsmedborgares 

ställning 
• Rätt och rimligt för statligt anställda (SOU 2022:8)
• En ny förordning om möjlighet för universitet och högskolor att tillhandahålla bostäder
• Enkät med anledning av regeringsuppdrag att genomföra en översyn av förordningen (1993:1153) 

om redovisning av studier m.m. vid universitet och högskolor
• Tryggare i vårdyrket - en översyn av vissa frågor inom utbildning till sjuksköterska och barnmorska 

(SOU 2022:35) 
• Delbetänkandet Stärkt arbete med att bekämpa bidragsbrott Administrativt sanktionssystem och 

effektivare hantering av misstänkta brott (SOU 2022:37)
• UHR - Förslag till föreskrifter om ändring i Universitets- och högskolerådets föreskrifter (2013:9) om 

bilagan till examensbevis och om allmänna råd
• I mål – vägar vidare för att fler unga ska nå målen med sin gymnasieutbildning (SOU 2022:34)
• Elever i grundskolan, specialskolan, sameskolan och gymnasieskolan ska lättare få läsa i snabbare 

takt och på en högre nivå
• Skolverket – Förslag till ändrade programstrukturer med anledning av ökade möjligheter till 

grundläggande behörighet
• UHR – Förslag till föreskrifter om ändring i Universitets- och högskolerådets föreskrifter (2015:3) 

om högskoleprovet
• MYH – Myndigheten för yrkeshögskolans föreskrifter om ändring av MYH:s föreskrifter (MYHFS 

2021:4) om nivåplacering av kvalifikation i enlighet med den svenska referensramen för 
kvalifikationer för livslångt lärande

• En fortsatt stärkt arbetslöshetsförsäkring Ds 2022:28
• Inbjudan till att lämna synpunkter på den reglering som under covid-19-pandemin användes för att 

reglera folksamlingar och trängsel
• Fler veckor med omställningsstudiestöd – för stärkt konkurrenskraft, säkrad kompetensförsörjning 

och livslångt lärande
• Skolverket - Förslag med anledning av införandet av ämnesbetyg i gymnasieskolan, 

gymnasiesärskolan och inom kommunal vuxenutbildning på gymnasial nivå och som särskild 
utbildning på gymnasial nivå

• UHR – Föreskrifter om ändring i Universitets och högskolerådets föreskrifter (UHRFS 2013:4) om 
kvalificerade och relevanta yrkeskunskaper för särskild behörighet till utbildning som leder till 
yrkeslärarexamen

• UHR - Föreskrifter om ändring i Universitets och högskolerådets föreskrifter (UHRFS 2013:1) om 
grundläggande behörighet och urval

• Ett stärkt skydd för civilbefolkningen vid höjd beredskap SOU 2022:57
• 
• UHR – Förslag till föreskrift om in- och utpasseringskontroller vid högskoleprovet  
• Boverket – Remiss om Boverkets förslag till föreskrifter om säkerhet vid användning av byggnader
• Förslag om höjt schablonavdrag vid uthyrning av bostäder och förenklad beskattning av vissa 

fastighetsrelaterade inkomster inför budgetpropositionen 2024
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Del 6: Media
I denna del listas SFS deltagande i media.

Pressklipp

Jacob var med i Morgonstudion och 
pratade om antagningen, juli 2022.

Jacob var med i Morgonstudion, januari 
2023, och pratade om höjda hyror för 

studenter. 

Debattartikel från SFS i Svenska 
Dagbladet. 

Linn var med i Nyhetsmorgon och pratade 
om studenters ekonomi, juli 2022. 

https://www.svt.se/nyheter/inrikes/traditionella-yrkesutbildningar-fortsatt-mest-sokta
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/nya-siffror-dyrare-att-hyra-i-andra-hand
https://www.svd.se/a/3EjKAP/sveriges-forenade-studentkarer-timbros-forslag-forvarrar-problemen
https://www.svd.se/a/3EjKAP/sveriges-forenade-studentkarer-timbros-forslag-forvarrar-problemen
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Pressklipp, lista

JULI 

• ”Brist på studentbostäder runt om i landet” (Sveriges Radio) – Jacob kommenterarade 
bostadsbristen inför höstterminen

• ”Bostadskris för nya studenter: ‘Jag är rädd att det inte ska gå’” (P4 Skaraborg) – Linn 
intervjuades om SFS bostadsrapport

• Kärv ekonomi för studenter i höst (Borås Tidning) – Linn intervjuades om studenters 
ekonomiska situation

• ”Stigande bolåneräntor höjer andrahandshyran – slår hårt mot studenter” (SVT) – Jacob 
intervjuades om studenters ekonomiska situation 

AUGUSTI

• ”Sex av tio pluggar i stad med bostadsbrist” (TT) – om SFS bostadsrapport, samma artikel 
publicerades i ett tjugotal medier, t.ex. Aftonbladet, Svenska Dagbladet, Sydsvenskan

• Följande lokalmedier publicerade nyheter om SFS bostadsrapport: Falukuriren, 
Jönköpingsposten, Skaraborgs Allehanda, Norrbottens-Kuriren P4 Sjuhärad, P4 Halmstad, P4 
Malmöhus, P4 Kristianstad, SVT Öst, P4 Jönköping, SVT Jämtland, P4 Norrbotten m.fl. 

• ”Vallöften riktas mot studenter – men studentkårerna är kritiska” (P3 Nyheter) – Linn 
kommenterade partiernas vallöften

• ”Kritik mot nya CSN-regler – kan leda till problem för vården” (SVT) – Jacob kommenterarade 
fribeloppet

SEPTEMBER

• ”Örebro i nytt klimatnätverk – för Parisavtalet” SFS var med och lanserarade Klimatnätverket, 
Nerikes Allehanda med flera rapporterarade

• ”Nästan 80 000 studentbostäder saknas i Stockholmsområdet – studenten Gustav: ”Inte 
hållbart’” – Hem & Hyra skrev om bostadsbristen i Stockholm, med en intervju från Linn.

• ”Första Bokusstipendiet delas ut idag” – Tanalys skrev om Bokusstipendiet, som Linn var med 
och delade ut

 
OKTOBER

• Jacob deltog i SVT Morgonstudion för att prata om en studie som undersökt sambandet 
mellan utseende och betyg i högre utbildning.

NOVEMBER

• ”SFS: Inflationen kan tvinga studenter att hoppa av” – P3 intervjuade Linn om studenters 
ekonomiska situation

• ”CHATT: Hur klarar du studentlivet i krisen?” – Aftonbladet startar en livechatt efter SFS 
debattartikel om studenters ekonomiska situation

• ”Här fyndar studenter – kostnadsfritt: ”Kan lägga pengarna på öl’” – Jacob kommenterar 
studenters ekonomiska situation i TV4-nyheterna och SVT Morgonstudion.

• ”CSN-lånet blir dyrare från årsskiftet” – Sveriges Radio intervjuar Linn om att räntan på 

https://sverigesradio.se/artikel/brist-pa-studentbostader-runt-om-i-landet
https://sverigesradio.se/artikel/bostadskris-for-nya-studenter-jag-ar-radd-att-det-inte-ska-ga
https://sverigesradio.se/artikel/bostadskris-for-nya-studenter-jag-ar-radd-att-det-inte-ska-ga
https://sverigesradio.se/artikel/bostadskris-for-nya-studenter-jag-ar-radd-att-det-inte-ska-ga
https://www.bt.se/nyheter/karv-ekonomi-for-studenter-i-host-3bbd5d2d/
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/andrahandshyrorna-stiger-kraftigt-slar-hart-mot-studenter
https://www.aftonbladet.se/nyheter/a/47nkao/sex-av-tio-pluggar-i-stad-med-bostadsbrist
https://sverigesradio.se/artikel/valloften-riktas-mot-studenter-men-studentkarerna-ar-kritiska
https://www.svt.se/nyheter/inrikes/kritik-mot-aterinfort-fribelopp-kan-leda-till-problem-for-varden
https://www.na.se/2022-09-16/orebro-i-nytt-klimatnatverk--for-parisavtalet
https://www.hemhyra.se/nyheter/80-000-studentbostader-saknas-i-storstockholm-studenten-gustav-inte-hallbart/
https://tanalys.se/forsta-bokusstipendiet-delas-ut-idag/
https://www.svtplay.se/video/36855627/morgonstudion/morgonstudion-27-okt-06-00-3?position=2098&id=86Y1AvY
https://sverigesradio.se/artikel/sfs-inflationen-kan-tvinga-studenter-att-hoppa-av
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/q16E91/chatta-hur-klarar-du-studentlivet-i-krisen
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/O8km7A/studentkarerna-krisen-slar-extra-hart-mot-studenter
https://www.tv4play.se/klipp/3e7908226564757e1a60?offset=0
https://www.svtplay.se/video/eXAP6vo/morgonstudion/idag-06-00?position=4087&id=eXAP6vo
https://sverigesradio.se/artikel/csn-lanet-blir-dyrare-fran-arsskiftet
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studielånet höjdes. Expressen och Omni gör rewrites på samma nyhet.
• Januari
• ”Prestigefyllt pris: Kalmar är årets studentstad 2023” – Jacob delade ut utmärkelsen Årets 

studentstad till Kalmar. Barometern, som också publicerar en krönika på temat. ”Kommer 
sätta Kalmar på kartan” framgår i SVT, ”Välförtjänt” skriver Dagens Kalmar. Även Sveriges 
Radio P4 och Kalmarposten rapporterar.

FEBRUARI

• ”Otillräckliga stödåtgärder på universitet och högskolor” – SFS släppte en rapport om 
studenters pedagogiska stöd, Altinget skrev om rapportens slutsatser.

• ”Studielånet riskerar att inte räcka till under 2023” – Göteborgs-Posten intervjuade Jacob om 
studenters ekonomiska situation.

MARS 

• ”Utbildningar saknas – för den som vill byta karriär” – Jacob blev intervjuad av P3 Nyheter om 
bristen på utbildningar kopplade till omställningsstudiestödet

• ”Så klarar studenterna prischocker” – Sydsvenskan intervjuade Jacob om studenters 
ekonomiska situation 

• ”Efter kritiken – regeringen ändrar passreglerna igen” – Linn blev intervjuad av Lundagård om 
de ändrade passreglerna

• April
• ”Här möts 200 studenter från hela landet – diskuterar viktigaste frågorna” – P4 Sörmland 

gjorde ett besök på SFSFUM

MAJ 

• ”Lunds rektor: Mats Persson verkar inte förstå” – Universitetsläraren citerar SFS uttalande 
angående utbildningsministerns hantering av universitetsstyrelser. Jacob intervjuades i P3 om 
samma sak. 

• ”LU självkritiskt om pedagogiskt stöd” – Lundagård skriver om SFS rapport om pedagogiskt 
stöd

• ”Kalmar är Årets studentstad – så blir den officiella låten” – Kalmar kommun gav studenter 
i uppdrag att ta fram en officiell låt för att fira att de blev Årets studentstad. Det skrev 
Kalmarposten och värnamo.nu om.

• ”Utredaren: “Statliga företagslån används för lite i Sverige’” – Caroline Szyber berättar 
för Fastighetsnytt om rapporten hon tog fram till Sveriges förenade studentkårer och 
Studentbostadsföretagen. 

https://www.expressen.se/ekonomi/konsument/sa-mycket-kan-csns-ranta-hojas-vid-arsskiftet/
https://www.omni.se/csn-lanet-dyrare-nasta-ar-ny-paslagsranta-infors/a/Kn8PGG
https://www.barometern.se/kalmar/kalmar-ar-arets-studentstad-2023-d4deb7f2/
https://www.barometern.se/kalmar/arets-studentstad-ar-mycket-mer-an-ett-kort-stopp-pa-vag-mot-oland/
https://www.svt.se/nyheter/lokalt/smaland/kalmar-blir-arets-studentstad
https://www.dagenskalmar.nu/nyheter/e/133429/kalmar-ar-arets-studentstad-valfortjant/
https://sverigesradio.se/artikel/kalmar-ar-arets-studentstad
https://sverigesradio.se/artikel/kalmar-ar-arets-studentstad
https://www.kalmarposten.se/kalmar/kalmar-vald-till-arets-studentstad-2023-34edd5b5/
https://www.altinget.se/utbildning/artikel/otillrackliga-stodaatgarder-paa-universitet-och-hogskolor
https://www.gp.se/nyheter/sverige/studielanet-riskerar-att-inte-racka-till-under-2023.27fe6716-52b1-45b4-b5fe-d7fff1d14676
https://sverigesradio.se/artikel/utbildningar-saknas-for-den-som-vill-byta-karriar
https://drive.google.com/file/d/1UPJ7-CzoqNHIdO-Ce17MlJePFLBc5DK4/view
https://www.lundagard.se/2023/03/15/efter-kritiken-regeringen-andrar-passreglerna-igen
https://sverigesradio.se/artikel/har-mots-200-studenter-fran-hela-landet-diskuterar-viktigaste-fragorna
https://universitetslararen.se/2023/05/04/lunds-rektor-mats-persson-verkar-inte-forsta/
https://sverigesradio.se/artikel/studentkarer-kritiserar-kortade-styrelseperioder-ett-steg-mot-mer-politisk-styrning
https://www.lundagard.se/2023/05/31/lu-sjalvkritiskt-om-pedagogiskt-stod/
https://www.kalmarposten.se/kalmar/kalmar-ar-arets-studentstad-sa-blir-den-officiella-laten-0fce0ac8/
https://xn--vrnamo-bua.nu/nyheter/malin-har-skrivit-arets-vaxjo-pride-lat/
https://www.fastighetsnytt.se/ekonomi-och-finans/finansiering/utredaren-statliga-foretagslan-anvands-for-lite-i-sverige/
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Debattartiklar
Rubrik Media Datum
Debatt: Städskrubb 
är inte ett värdigt studentboende Västerbotten-Kuriren 25 juli

”Timbros förslag förvärrar problemen” Svenska Dagbladet 7 september
Kraftigt försämrad 
bostadssituation för studenter Göteborgs-Posten 19 september
Lärosäten måste
leda vägen i omställningen av klimatet Universitetsläraren 9 november

”Stoppa ränte höjningen” Svenska Dagbladet 13 oktober
Krisen slår extra 
hårt mot landets studenter Aftonbladet 18 november

”Studenter har inte råd att vara sjuka.” Sydsvenskan 17 december
Dags att rusta 
upp den högre utbildningen Lundagård 7 februari
Language barriers
exclude English-speaking academics Universitetsläraren 30 mars
”Studenter har inte 
råd att utbilda sig inom bristyrken” Altinget 20 april

Slopa Akademiska hus vinstkrav Universitetsläraren 20 april
Det har blivit för dyrt att 
utbilda sig till 
läkare och sjuksköterska Göteborgs-Posten 23 april
Sämre villkor för 
universitetslärare – 
studenterna drabbas Tidningen Curie 24 maj
Regeringen måste hålla 
igång studentbostadsbyggandet Altinget 13 juni
”Värna forskare som 
vill stanna i Sverige” Svenska Dagbladet 13 juni
”Gör om högskolans 
finansierings modell” Svenska Dagbladet 19 juni

https://www.vk.se/2022-07-25/debatt-stadskrubb-ar-inte-ett-vardigt-studentboende
https://www.vk.se/2022-07-25/debatt-stadskrubb-ar-inte-ett-vardigt-studentboende
https://www.vk.se/2022-07-25/debatt-stadskrubb-ar-inte-ett-vardigt-studentboende
https://www.svd.se/a/3EjKAP/sveriges-forenade-studentkarer-timbros-forslag-forvarrar-problemen
https://www.gp.se/debatt/kraftigt-f%C3%B6rs%C3%A4mrad-bostadssituation-f%C3%B6r-studenter-1.81042838
https://www.gp.se/debatt/kraftigt-f%C3%B6rs%C3%A4mrad-bostadssituation-f%C3%B6r-studenter-1.81042838
https://www.gp.se/debatt/kraftigt-f%C3%B6rs%C3%A4mrad-bostadssituation-f%C3%B6r-studenter-1.81042838
https://universitetslararen.se/2022/11/09/larosaten-maste-leda-vagen-i-klimatomstallningen/
https://universitetslararen.se/2022/11/09/larosaten-maste-leda-vagen-i-klimatomstallningen/
https://universitetslararen.se/2022/11/09/larosaten-maste-leda-vagen-i-klimatomstallningen/
https://www.svd.se/a/RGrLAO/sfs-stoppa-rantehojningen-pa-studielanet
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/O8km7A/studentkarerna-krisen-slar-extra-hart-mot-studenter
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/O8km7A/studentkarerna-krisen-slar-extra-hart-mot-studenter
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/O8km7A/studentkarerna-krisen-slar-extra-hart-mot-studenter
https://www.sydsvenskan.se/2022-12-17/studenter-har-inte-rad-att-vara-sjuka
https://www.lundagard.se/2023/02/07/debatt-dags-att-rusta-upp-den-hogre-utbildningen/
https://www.lundagard.se/2023/02/07/debatt-dags-att-rusta-upp-den-hogre-utbildningen/
https://www.lundagard.se/2023/02/07/debatt-dags-att-rusta-upp-den-hogre-utbildningen/
https://universitetslararen.se/2023/03/30/language-barriers-exclude-english-speaking-academics/
https://universitetslararen.se/2023/03/30/language-barriers-exclude-english-speaking-academics/
https://universitetslararen.se/2023/03/30/language-barriers-exclude-english-speaking-academics/
https://www.altinget.se/artikel/studenter-har-inte-raad-att-utbilda-sig-inom-bristyrken
https://www.altinget.se/artikel/studenter-har-inte-raad-att-utbilda-sig-inom-bristyrken
https://www.altinget.se/artikel/studenter-har-inte-raad-att-utbilda-sig-inom-bristyrken
https://universitetslararen.se/2023/04/20/slopa-akademiska-hus-vinstkrav/
https://www.gp.se/debatt/det-har-blivit-for-dyrt-att-utbilda-sig-till-lakare-och-sjukskoterska-.3d6c7e94-fe86-4b7b-aae6-a3aa3ced1f40
https://www.gp.se/debatt/det-har-blivit-for-dyrt-att-utbilda-sig-till-lakare-och-sjukskoterska-.3d6c7e94-fe86-4b7b-aae6-a3aa3ced1f40
https://www.gp.se/debatt/det-har-blivit-for-dyrt-att-utbilda-sig-till-lakare-och-sjukskoterska-.3d6c7e94-fe86-4b7b-aae6-a3aa3ced1f40
https://www.gp.se/debatt/det-har-blivit-for-dyrt-att-utbilda-sig-till-lakare-och-sjukskoterska-.3d6c7e94-fe86-4b7b-aae6-a3aa3ced1f40
https://www.gp.se/debatt/det-har-blivit-for-dyrt-att-utbilda-sig-till-lakare-och-sjukskoterska-.3d6c7e94-fe86-4b7b-aae6-a3aa3ced1f40
https://www.tidningencurie.se/debatt/samre-villkor-for-universitetslarare---studenterna-drabbas
https://www.tidningencurie.se/debatt/samre-villkor-for-universitetslarare---studenterna-drabbas
https://www.tidningencurie.se/debatt/samre-villkor-for-universitetslarare---studenterna-drabbas
https://www.tidningencurie.se/debatt/samre-villkor-for-universitetslarare---studenterna-drabbas
https://www.tidningencurie.se/debatt/samre-villkor-for-universitetslarare---studenterna-drabbas
https://www.altinget.se/artikel/regeringen-maaste-haalla-igaang-studentbostadsbyggandet
https://www.altinget.se/artikel/regeringen-maaste-haalla-igaang-studentbostadsbyggandet
https://www.altinget.se/artikel/regeringen-maaste-haalla-igaang-studentbostadsbyggandet
https://www.svd.se/a/0QOyq2/varna-forskare-som-vill-stanna-i-sverige-skriver-debattorer
https://www.svd.se/a/0QOyq2/varna-forskare-som-vill-stanna-i-sverige-skriver-debattorer
https://www.svd.se/a/0QOyq2/varna-forskare-som-vill-stanna-i-sverige-skriver-debattorer
https://www.svd.se/a/KnXzae/sfs-gor-om-hogskolans-finansieringsmodell
https://www.svd.se/a/KnXzae/sfs-gor-om-hogskolans-finansieringsmodell
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Del 7: Deltaganden
I denna del följer ett urval av SFS deltagande. Merparten av deltagande sker av presidiet som tales-
personer för organisationen. Närvaro av presidiet inkluderar oftast en kanslist, det varierar om den-
na person är utskriven i listan nedan.

AUGUSTI 

1 augusti Presidiet träffade NSO i Norsk studentorganisasjon

11 augusti Jacob deltog på PUFF-utbildning för nya heltidare vid Lunds universitet

16 augusti Presidiet deltog i sommarmingel hos Svenskt näringsliv

23 augusti Jacob hade möte med Utbildningsdepartementet om ordförandeskap i 
  EU

23 augusti Linn hade möte med studentbostadsföretagen om gemensamma frågor

24 augusti  Linn hade möte med norska Student at Risk

SEPTEMBER

1 september Jacob deltog i seminarium och mingel hos UKÄ

2 september Presidiet träffade UHR:s generaldirektör Eino Örnfeldt och  
  ställföreträdande generaldirektör Susanne Wadsborn Taube

5 september  Jacob deltog vid Uppsala studentkårs valdebatt med riksdagspartierna

20 september Linn deltog som paneldeltagare i Svenskt näringsliv lansering av  
  Högskolepejl - studenters etablering på arbetsmarknaden

20 september Linn, Jacob och Linnéa deltog i paneler på UHR:s konferens  
  Kvalitetsdrivet

23 september Jacob deltog i panel hos Akademiska hus vid AH-dagarna

28 september Linn deltog i panel ”Akademisk frihet – värdefull till varje pris?” i Lund

29 september Linn deltog i rundabordssamtal om öppna lärresurser med anledning av 
  regeringsuppdrag till Kungliga biblioteket

30 september Jacob besökte Studentkåren DISK

OKTOBER

3 oktober  Presidiet besökte Försvarshögskolans kadettkår på Campus Karlberg

3 oktober Presidiet deltog tillsammans med andra företrädare från SFS på uppstarten av   
  Nätverket för konstnärliga utbildningar. Uppstarten skedde på Kungl Musikhögskolan  
  i Stockholm

3 oktober  Presidiet deltog i invigning av Centrum för högre utbildning och 
  forskning som studieobjekt vid Uppsala universitet

3 oktober  Presidiet besökte Uppsala studentkår

4 oktober  Möte med Studentbostadsföretagen om finansiering av 
  bostäder
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5 oktober  Linn deltog i avtackning av SNS VD Mia Horn af Rantzien

6 oktober  Jacob deltog i SUHF:s workshop om ett nationellt ramverk för  
  högskolepedagogisk utveckling

6 oktober  Linn deltog i panelen hos SNS ”Digital undervisning – hur 
  påverkas högskolestudenters betyg och välmående?”

6 oktober Linn, Emma och Mathilda hade möte med Sida med anledning av  
  avvecklandet av Minor Fields Studies

7 oktober  Presidiet besökte hos Stockholms universitets studentkår

7 oktober  Linn och Karl deltog i panel vid konferens ”Den hållbara forskaren”

11 oktober  Linn deltog i workshop med Jämställdhetsmyndigheten på UHR- Hur kan 
  vi motverka könsbundna studie- och yrkesval för att bredda rekryteringen  
  till välfärden?

12 oktober Deltagande på VA-Dagen: årsmöte och 20-års firande

12 oktober Jacob hade heldagsutbildning i arbetsrätt hos Arbetsgivaralliansen

13 oktober jacob och Mathilda hade möte med Hans Wiklund om regeringsuppdrag  
  gällande VFU-platser

13 oktober Jacob hade träff med Göta studentkår

13 oktober Linn, Agnes och Ville deltog vid utbildning för studentkårer vid tre  
  enskilda utbildningsanordnare, med deltagare från Röda korsets högskola,  
  Sophiahemmet Högskola och Marie Cederschiöld Högskola

13-14 oktober Jacob och Amanda deltog i Studentbostadsföretagens konferens StudBO22  
  i Göteborg

18 oktober Presidiet deltog i SUHF Årskonferens

19 oktober Presidiet deltog i SUHF förbundsförsamling

19 oktober Presidiet deltog i avtackning av SULF:s förbundsdirektör

20-21 oktober Jacob och Tilda deltog i konferens för kvalitetssamordnare i Sundsvall

20-23 okt Presidiet och Komit deltog i Nordiskt ordförandemöte i Göteborg som SFS  
  stod värd för

24 oktober Jacob hade möte referensgrupp för översyn av “Förordning 1153”

24 oktober Jacob genomförde besök hos Halmstad studentkår

24 oktober Jacob genomförde besök hos Lunds naturvetarkår

24 oktober Jacob genomförde besök hos möte för SFS-anslutna studentkårer vid  
  Lunds universitet

25 oktober Jacob genomförde besök hos Kristianstad studentkår

https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2022/06/nationell-samordnare-ska-arbeta-for-fler-vfu-platser-i-sjukskoterskeutbildningen/
https://www.regeringen.se/regeringsuppdrag/2022/05/uppdrag-att-genomfora-en-oversyn-av-forordningen-19931153-om-redovisning-av-studier-m.m.-vid-universitet-och-hogskolor/
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25 oktober Jacob genomförde besök hos Blekinge studentkår

25 oktober Linn hade möte med utredarna inom Uppdrag att se över eventuella  
  hinder för mobilitet mellan högskolan och andra sektorer (U2022/02088)

26 oktober Jacob genomförde besök hos Jönköpings studentkår

26 oktober Jacob genomförde besök hos Studentkåren i Borås

27 oktober Deltagande på möte med SFS-DK för presentation av styrelsen

28 oktober Jacob genomförde besök hos Chalmers studentkår

29 oktober Jacob deltog på panelsamtal om studentinflytande på överlämningsträff  
  för studentkårer inom SLUSS (samarbetsorgan för SLU:s studentkårer)

NOVEMBER

2 november Linn hade möte med SUHF:s expertgrupp för studieadministrativa frågor

3 november Linn hade samtal med Nationell samordnare för Agenda 2030 om 
  hållbarhet i högre utbildning och vad som kan göras för att snabba på  
  omställningen

3 november Linn hade möte med KB om Nationella riktlinjer för öppen vetenskap

3 november Jacob deltog i samverkansmöte med CSN

8 november Presidiet träffade Fredrik Malm (L), ordförande i riksdagens  
  utbildningsutskott

9 november Presidiet deltog på utdelning av Polhemspriset hos Sveriges ingenjörer

9 november Jacob genomförde besök hos Tekniska högskolans studentkår

10 november Deltagande och presentation om kursvärderingar på Medicinska  
  fakultetens Kvalitetskonferens 2022 (Lunds universitet) för Jacob

10 november Linn deltog i UHR:s Internationaliseringsdagar i Eskilstuna

14 november Jacob deltog i möte referensgrupp för översyn av “Förordning 1153”

14-17 nov Linn deltog i ESU, 83rd Board Meeting, Prague

15 november Jacob genomförde inspelning med TV4 nyheter om studenternas  
  ekonomiska situation

15 november Jacob deltog på Seminarium: Presentation av specialnumret Svenska  
  lärosäten på HERO.

16 november Presidiet hade möte med riksdagsledamot Mathias Bengtsson (KD),  
  utbildningspolitisk talesperson för Kristdemokraterna och ledamot i  
  riksdagens utbildningsutskott

17-19 nov Lin deltog i EQAF, Timișoara

17 november Jacob deltog i möte med SUHF om myndighetsform för svenska lärosäten

21 november Presidiet deltog i invigning av forskningsprogrammet Demokrati och  
  högre utbildning vid Uppsala universitet samt tal vid middagen

22 november Presidiet genomförde besök på Gefle studentkår

22 november Linn deltog i SUHF styrelsemöte 

23 november Jacob deltog på lunchseminarium ”Forskning i fokus” och utdelning av  
  uppsatspris hos Svensk kooperation.

https://www.regeringen.se/regeringsuppdrag/2022/05/uppdrag-att-genomfora-en-oversyn-av-forordningen-19931153-om-redovisning-av-studier-m.m.-vid-universitet-och-hogskolor/
https://www.idehist.uu.se/hero
https://sfs.se/blogg/sfs-tal-pa-invigningen-av-forskningsprogrammet-demokrati-och-hogre-utbildning/
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23 november Linn deltog i möte med opolitiska i utbildningsdepartementet 

23 november Linn deltog i möte med TCO 

24 november Linn hade möte med Marie-Louise Hänel Sandström (M)

23-24 nov Jacob hade en heldag med SQC i Stockholm. Träff med  
  utbildningsansvarige på Tekniska högskolans studentkår. Besök hos UKÄ  
  för diskussion om tematisk utvärdering mm.

25 november Linn hade möte med VA

25 november Linn hade styrgruppsmöte Plattformen för internationalisering 

25 november Jacob genomförde besök hos Samhällsvetarkåren vid Lunds universitet

28 november Linn hade möte med UKÄs insynsråd

29 november Presidiet deltog i frukostseminarium “Kunskapsnation i världsklass - Så  
  lyfter vi svensk högre utbildning och forskning!” hos Svenskt Näringsliv.

30 november Presidiet hade lunch med SSCO

30 november Presidiet deltog vid avtackning av Anders Söderholm, avgående  
  generaldirektör för UKÄ, samt överlämnade en fin present

DECEMBER

2 december Jacob deltog i möte UKÄ:s referensgrupp för nationellt  
  kvalitetssäkringssystem avseende högre utbildning och forskning –  
  lärosätesrepresentanter (SUHF) samt SULF, SFS, Vetenskapsrådet

2 december Linn hade möte i SUHFs arbetsgrupp för  
  Europauniversitetinitiativen

2 december Linn hade samverkansmöte SUHF-UHR

5 december Presidiet hade träff med tidigare statssekreterare Samuel Engblom

5 december Jacob deltog i rapportsläpp av Motståndkraftig skola hos Elevernas  
  riksförbund

5 december Linn hade jurymöte med Studentbostadspriset

5 december Linn och Leo hade möte med startup ConnectBychool

6 december Presidiefrukost

6 december Presidiet deltog i möte med konsultbyrå New Republic

6 december Presidiet genomförde besök på studentkåren vid Konstfack

6 december Presidiet genomförde besök på Röda Korsets Högskola Studentkår

7 december Jacob deltog i möte med Socialdemokraternas ledamöter i  
  riksdagens utbildningsutskott

7 december Presidiet hade möte med statssekreterare Maria Nilsson (L)

8 december SFS (Linn och kansli-Amanda) bjöd tillsammans med  
  Studentbostadsföretagen in organisationer inom Funkisrörelsen för  
  att diskutera tillgängliga bostäder. Det var ett mycket bra samtal    
som kommer ligga till grund för vidare diskussion, det kommer 
  eventuellt även vara till grund för ändring i SFS åsiktsdokument. 

8 december Jacob hade möte med SUHF:s expertgrupp för  
  högskolepedagogiska frågor
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8 december Jacob genomförde besök på Teknologkåren vid Lunds tekniska  
  högskola

8 december Jacob genomförde besök på Studentkåren Malmö

9-11 dec Linn besökte Luleå Studentkår och deltog tillsammans med Dani i  
  deras 20 års firande

9 december Jacob var paneldeltagare vid SVERD webbinarium: Kultur och 
  kvalitet för distansutbildning och nätbaserat lärande

9 december Jacob följde UKÄ webbinarium Hur kan vi utveckla sjuksköterskeutbildningarna?  
  Lärdomar från en tematisk  
  utvärdering

9 december Presidiet hade möte med SUHF om lärosätenas autonomi

10 december Jacob deltog i Chalmers studentkårs julmiddag

12 december Jacob hade möte med referensgrupp för översyn av “Förordning 1153”

12 december Jacob genomförde besök på Uppsala studentkår 

13 december Jacob representerade SFS vid Stockholms universitets  
  studentkårs Luciabal

13 december Linn deltog i SUHF styrelsemöte

15 december Presidiet hade möte med Svenskt näringsliv: Mia Bernhardsen, Ullrica  
  Wallén och Georgios Sideras

15 december Presidielunch

15 december Presidiet hade möte med statsråd Mats Persson (L)

15 december Jacob fikade med Elias Fjellander, ordförande för RFSL ungdom

15 december Glöggmingel hos SFS! SFS bjöd in till glöggmingel för branschfolk.  
  Flera tidigare SFS-engagerade närvarade

19 december Jacob bade möte med UHR angående uppdrag om analys av  
  loggböcker inom regeringsuppdraget Kvalitet i distansutbildning

19 december Presidiet hade lunch med Saco studentråd

19 december Presidiet hade möte med Thomas Persson, generaldirektör MYH

JANUARI 

2 januari Linn arbetade från Lund. Besökte Teknologkåren och  
  Samhällsvetarkåren

9 januari Linn arbetade från Lund. Besökte Humanistiska och teologiska  
  studentkåren och Lunds naturvetarkår. Träffade även Lund  
  doktorandkår, Samhällsvetarkåren och Teknologkåren. 

10 januari Presidiet hade digital träff med Göteborgs förenade studentkårer

10 januari Linn och Amanda träffade  Byggföretagen för samtal om  
  gemensamma frågor om bostäder såsom bostadsbidrag  
  och finansiering och tillgänglighet

10 januari Jacob hade möte med SUHF och SULF om akademisk frihet i grundlagen

11 januari Linn med flera hade möte med UHR om ESC

https://www.sverd.se/
https://www.regeringen.se/regeringsuppdrag/2022/05/uppdrag-att-genomfora-en-oversyn-av-forordningen-19931153-om-redovisning-av-studier-m.m.-vid-universitet-och-hogskolor/
https://www.uhr.se/lika-mojligheter/regeringsuppdrag-att-utveckla-distansutbildningen/
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11-12 januari Jacob hade lunch till lunch-möte med UHR:s referensgrupp för  
  Högskolepedagogiskt lyft

13 januari Presidiet hade möte med SUHF om lärosätenas autonomi med fokus på  
  myndighetsform för universitet och högskola

16 januari Linn hade möte med David Josefsson (M), bostadspolitisk talesperson

17 januari Linn deltog i rundabordssamtal om framtidens ledarskap, som del av  
  Agenda 2030

24 januari Presidiet besökte riksdagens utbildningsutskott och presenterade SFS.

24 januari Presidiet hade samtal med statssekreterare Erik Scheller, ansvarig för  
  studiemedel, och informerade om studenternas ekonomiska situation samt  
  förslag på smärre förändringar i studiemedlens utformning.

24 januari Linn och Erik besökte Nordiska rådet, utskottet för kunskap och kultur,  
  och berättade om SFS och Students at Risk

25 januari Linn deltog i SNS: Högre utbildning och forskning referensgruppsmöte #4.

25 januari Jacob hade möte i referensgrupp för översyn av ”Förordning 1153”

26 januari Presidiet besökte Örebro studentkår för samtal om SFS. I samband med  
  detta passade vi även på att säga hej till rektor och hade ett samtal om  
  bland annat akademisk frihet och cancelkultur. Vi blev även inbjudna att  
  ingå i en SUHF arbetsgrupp om totalförsvar.

27 januari Presidiet hade lunch med Ladokkonsortiets Konsortiechef Mauritz  
  Danielsson och produktägare Magnus Mörck. Diskuterade de frågor som  
  berör Ladok i SFS verksamhetsplan. 

30 januari Jacob genomförde besök hos Humanistiska- och teologiska studentkåren vid Lunds  
  universitet

31 januari Jacob deltog i möte i projektet om akademisk frihet med SUHF och SULF

31 januari Jacob modererade panelsamtal SFS webbinarium om Särskilt pedagogiskt stöd

FEBRUARI

1-3 februari Presidiet deltog i 2023 European Learning & Teaching Forum, konferens i Bilbao som  
  del av kompetensutveckling inom den politiska fokusfrågan och inspiration för fort  
  satt arbete 

6 februari Jacob hade avstämning med delar av UKÄ:s ledning om aktuella frågor

9 februari Jacob deltog i heldag på LedarskapsArenan arrangerat av Ideell Arena

9 februari Linn hade möte med CSN generaldirektör och enhetschef

10 februari Linn deltog i styrgruppsmöte Plint, Plattformen för internationalisering

https://www.uhr.se/om-uhr/nyheter/2021/uhr-ska-samordna-larosatenas-hogskolepedagogiska-arbete/
https://www.regeringen.se/regeringsuppdrag/2022/05/uppdrag-att-genomfora-en-oversyn-av-forordningen-19931153-om-redovisning-av-studier-m.m.-vid-universitet-och-hogskolor/
http://v
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13 januari Linn besökte Studentkåren Malmö

13 februari Presidiet hade samtal med Göteborgs förenade studentkårer om  
  studiemedel

13 februari Jacob deltog i möte referensgrupp för översyn av ”Förordning 1153”

13 februari Linn hade möte med UKÄ insynsråd

14 februari Linn besökte Stockholms universitet studentkårs styrelse och berättade  
  om SFSFUM

15 februari Jacob deltog på SUHF expertgrupp för studieadministrativa frågor för att delge SFS  
  syn på Förordning 1153 och JO-beslut gällande kursplaner 

15 februari Linn hade möte med Larry Söder (Kd), bostadspolitisk talesperson 

15 februari Linn hade möte med SUHF expertgrupp för studieadministrativa frågor

15 februari Linn hade möte med Jakob Olofsgård (L), bostadspolitisk talesperson 

15 februari Linn deltog i SSCO release av Stockholms studentbudget 2023

16 februari Linn hade möte med Include

16 februari Jacob hade möte med SUHF:s expertgrupp för högskolepedagogiska frågor

17 februari Jacob hade möte med Svenskt näringsliv om forskningspolitik 

17 februari Linn deltog i nätverksträff för Lilla kansliet, via Ideell Arena

20 februari Linn hade avstämning med studentrepresentanter i Plattform för  
  internationalisering, Plint

20 februari Presidiet hade möte med Myndigheten för Yrkeshögskolan 

21 februari Linn deltog i SUHF styrelsemöte

21 februari Linn hade lunch och möte med utbildningspolitisk talesperson Camilla  
  Hansén (mp)

21 februari Linn hade avstämning om SFS jubileumsskrift med redaktör Magnus Höij

22 februari Presidiet åt lunch med Maria Noleryd, politisk sakkunnig till sr Mats  
  Persson

23 februari Linn välkomnade Emanuel Lindberg till styrelsen med digital  
  introduktion

23 februari Jacob och Ville besökte Karlstad studentkår

24 februari Jacob hade möte med UKÄ:s referensgrupp för lärosätesrepresentanter avseende  
  kvalitetssäkringssystemet

27 februari Jacob deltog i dialogmöte med UKÄ om definition av distansutbildning

27 februari Jacob hade möte med värdar för temacafé om studentinflytande på distansutbild-
ning

27 februari Jacob hade med arbetsgruppen för Högskolepedagogisk lyft hos UHR

27 februari Jacob deltog i dialogmöte med UKÄ om definition av distansutbildning

27 februari Jacob hade möte med värdar för temacafé om studentinflytande på  
  distansutbildning

27 februari Jacob hade med arbetsgruppen för Högskolepedagogisk lyft hos UHR

28 februari Jacob och Linnéa hade möte med Riksrevisionen om deras granskning av  

https://www.regeringen.se/regeringsuppdrag/2022/05/uppdrag-att-genomfora-en-oversyn-av-forordningen-19931153-om-redovisning-av-studier-m.m.-vid-universitet-och-hogskolor/
https://www.jo.se/sv/Sok/?qsearch=qsearch&searchType=site&query=kursplan&caseNumber=2445-2020#a2445-2020
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  lärosätenas skydd av forskningsdata

28 februari Jacob besökte Sophiahemmet Högskolas Studentkår

29 mars Presidiet deltog i och talade vid konferens Högskolesymposiet 2023 – akademisk 
frihet i ett skakat Europa

28 februari Jacob och Linnéa hade möte med Riksrevisionen om deras granskning av  
  lärosätenas skydd av forskningsdata

28 februari Jacob besökte Sophiahemmet Högskolas Studentkår

MARS

1 mars  Linn deltog i Blekinge Arbetsmarknadsdag i Karlskrona

2 mars  Presidiet besökte kårfullmäktige för Teknologkåren vid Luleå tekniska universitet för  
  att informera om SFS och eventuellt medlemskap

2 mars  Jacob hade dialogmöte mellan Studentbostadsföretagen och funkisorganisationer  
  angående tillgängliga studentbostäder

2 mars  Jacob och Mathilda hade möte med statsrådet Anna Tenje och medarbetare på  
  Socialdepartementet om möjligheten till deltidssjukskrivning som student

2 mars  Jacob had möte i projektet om akademisk frihet i grundlagen med SUHF  
  och SULF

6 mars  Linn hade möte med Saco studentråd om samarbeten

6 mars Jacob intervjuades av Dalarnas studentkår om studentinflytande på distan-
sutbildning inför UHR temacafé

6-10 mars European Students Convention 45 i Lund & Malmö

9 mars  Jacob hade möte med UHR om projekt inom ramen för  
  Högskolepedagogiskt lyft

13 mars Presidiet hade möte med Myh om studerandeinflytande

13 mars Jacob intervjuades med Studentkåren i Sundsvall och Studentkåren i Östersund om  
  studentinflytande på distansutbildning inför UHR temacafé

13 mars Jacob intervjuades av CSN:s grupp för strategiarbete

14 mars Jacob intervjuades med Sveriges radio P3 Nyheter om lärosätenas  
  utbildningsutbud i relation till omställningsstudiestödet

14 mars Presidiet hade möte med Utbildningsdepartementet om statsbudgeten

15 mars Presidiet deltog i avtackning av professor Stephen Hwang, rektor  
  Högskolan i Halmstad

15-16 mars Presidiet deltog i SUHF förbundsförsamling i Halmstad

17 mars Linn hade möte med samverkansgrupp SUHF - UHR

17 mars Linn hade möte med Vy om samarbete

17 mars Jacob hade möte med arbetsgruppen för Högskolepedagogisk lyft hos UHR

17 mars Jacob deltog i intervju med Linnékåren om studentinflytande på distansutbildning   
  inför UHR temacafé

17 mars Jacob deltog i intervju med Gefle Studentkår om studentinflytande på  
  distansutbildning inför UHR temacafé

https://sverigesradio.se/artikel/utbildningar-saknas-for-den-som-vill-byta-karriar
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19-20 mars Presidiet besökte Rymdcampus i Kiruna tillsammans med Luleå studentkår samt träff  
  med Kirunasektionen

21 mars Presidiet genomförde medlemsbesök hos Luleå studentkår

22 mars Presidiet genomförde besök i Umeå: Umeå studentkår, Umeå naturvetar- och  
  teknologkår samt Umeå medicinska studentkår

23 mars Linn deltog i konferens Skills for the green transition – for a competitive  
  Europe

23 mars Jacob höll tal på middag i Uppsala för Directors-General for Higher Education med  
  anledning av EU-ordförandeskapet

24 mars Jacob och Karl höll presentation på SUHF:s konferens Kvalitetssäkring i  
  utbildning och forskning – effektivt kvalitetsarbete i Eskilstuna

24 mars Linn deltog i planering av konferens med UHR och Include, tema  
  högskolepedagogik 

27 mars Jacob hade möte med Viktor Wärnick, riksdagsledamot (M) och ordförande i  
  socialförsäkringsutskottet i riksdagen om möjlighet till deltidsjukskrivning för  
  studenter

29 mars Presidiet deltog i representation för Råbiffen vid Uppsala studentkår

29 mars Jacob deltog i avslutande möte och presentation av SFS analysuppdrag hos  
  referensgruppen för projektet Kvalitet i distansutbildning hos UHR

30 mars Linn genomförde besök hos Gotlands studentkår Rindi

30 mars Jacob deltog i samverkansmöte CSN och studerandeorganisationer.

31 mars Jacob besökte Studentkåren i Östersund

31 mars Presidiet hade möte med Myh om studerandeinflytande

APRIL

4 april  Jacob deltog i UHR temacafé

4 april  Jacob deltog i möte i projektet om akademisk frihet i grundlagen med  
  SUHF och SULF

5 april  Jacob besökte på Veterinärmedicinska föreningen och Ultuna studentkår samt hade  
  lunch med företrädare från samarbetsorganet SLUSS

10 april  Jacob deltog och talade på Nöjd StudBo2023

11 april  Linn och Amanda hade möte med Fastighetsägarna och pratade om  
  nuvarande och tidigare uppdrag som relaterar till bostäder, bland annat  
  bostadsbidrag och finansiering. Därtill stämde vi av nuvarande  
  utredningar och politiska landskap

11 april  Jacob besökte Consensus - Medicinska fakultetens studentkår

11 april  Jacob föredrog kostnadsfri VFU på referensgruppen för den nationella samordnaren  
  för fler VFU-platser i sjuksköterskeutbildningen

11 april  Jacob besökte på Studentkåren för utbildningsvetenskap och Filosofisk  
  fakultet vid Linköpings universitet

12 april  Jacob deltog i riksdagsseminarium om studentbostäder tillsammans med  
  Utbildningsutskottet, Civilutskottet och Studentbostadsföretagen.

12 april  Jacob hade möte med UHR:s arbetsgrupp inom ramen för  
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  Högskolepedagogiskt lyft

12 april  Jacob hade möte i referensgruppen för översyn av ”Förordning 1153”

13 april  Jacob besökte Corpus Medicum

13 april  Jacob hade möte med Vänsterpartiet

13 april  Jacob hade möte med Studentbostadsföretagen inför gemensamt seminarium i   
  Almedalen

14 april  Jacob representerade SFS vid Samhällsvetarbalen i Lund

14 april  Jacob representerade SFS på Stockholms studentkårers centralorganisations   
  årsmöte vid avtackning av avgående förbundsordförande Sofia Holmdahl

17 april  Jacob deltog i uppstartsmöte med UKÄ om granskning av  
  uppdragsutbildning

17 april  Jacob och Mathilda presenterade SFS rapport om särskilt pedagogiskt stöd på UKÄ:s  
  interna myndighetsseminarium

18 april  Jacob och Mathilda träffade professor Lena Marcusson om att ändra i  
  grundlagen och akademisk frihet

20 april Jacob genomförde digitalt besök på styrelsemöte för Studentkåren DISK

21 april  Jacob bevakade Studentbostadsföretagens Webbinar med regeringspartierna om   
  studentbostadspolitiken

21 april  Jacob besökte Uppsala teknolog- och naturvetarkår

19-21 april Linn deltog i i peer-learning activities inom Bologna with Stakeholders  
  Eyes for an Innovative, Inclusive and Interconnected EHEA by 2030.  
  BWSE for 2030: PLA2: Towards an innovative EHEA by 2030 i Zagreb

24 april Linn deltog i möte med Sverigesektionen i Scholars at Risk

24 april Linn deltog i möte med Plint-sekretariatet angående Student at Risk

25 april Linn modererade samtal i samband med rapportsläpp Den dolda  
  kostnaden

25 april Jacob hade möte med SUHF:s expertgrupp för högskolepedagogiska  
  frågor

25 april Jacob och Mathilda hade möte med Svenskt näringsliv

26 april Linn hade möte med SUHF:s expertgrupp för studieadministrativa frågor

26 april Linn hade möte med UKÄ:s insynsråd

26 april Jacob deltog på Aha-seminarium hos Akademiska hus

28 april Jacob deltog i panel på Breddad rekrytering och breddat deltagande -  
  Includekonferens 2023

MAJ

3 maj  Jacob hade möte med Moderaternas riksdagsgrupp i Utbildningsutskottet

10 maj  Linn och Amanda hade möte med Akademiska hus om studentbostäder

11 maj  Jacob hade möte med Katarina Bjelke, generaldirektör Vetenskapsrådet, om  
  forskningspolitik

https://www.regeringen.se/regeringsuppdrag/2022/05/uppdrag-att-genomfora-en-oversyn-av-forordningen-19931153-om-redovisning-av-studier-m.m.-vid-universitet-och-hogskolor/
https://www.youtube.com/watch?v=YRzBUbQDKBs&t=1031s
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11 maj  Jacob hade lunch med språkrören för Gröna studenter

11-12 maj Konferens Högskola och Samhälle i Samverkan. Linn deltog i panelsamtal  
  på HSS-konferensen i Trollhättan.

13 maj  Linn deltog på Saco studentråds kongress och 80-års firande

14-16 maj Linn deltog i konferens Forum för lokalförsörjnings inspirationsdagar i  
  Eskilstuna i Eskilstuna som MdU stod värd för. Sessionen ”Hur ordnar vi  
  bra studieplatser för våra studenter?” hade relevans för SFS arbete som  
  del av verksamhetsplansuppdraget om studieplatser, samt ytterligare  
  sessioner med fokus på pedagogik (med relevans för SFS arbete med  
  treårig politisk fokusfråga)

22 maj  Linn deltog som talare på Hållbarhetsevent, arrangerat av Stockholm Trio

22 maj   Jacob hade möte med UKÄ:s referensgrupp för det nationella  
  kvalitetssäkringssystemet 

23 maj   Jacob hade möte med UHR:s arbetsgrupp för regeringsuppdraget  
  Högskolepedagogiskt lyft 

23 maj   Jacob besökte Studentkåren vid Enskilda Högskolan Stockholm

23 maj   Jacob modererade SFS soffsamtal om särskilt pedagogiskt stöd

23 maj  Linn deltog i referensgruppsmöte för Forskningsfinansieringsutredningen

24 maj  Linn deltog i Europas framtid och utmaningar: Europaperspektiv 2023.  
  Seminariumet var arrangerat av IVAs avdelning Ekonomi, med anledning  
  av publiceringen av den 26:e årgången av årsboken Europaperspektiv om  
  Europas framtid och dess utmaningar på franska residenset

25-26 maj Linn var i Finland. Besök på Hanaholmen angående planering av  
  seminarium hos dem. Tillsammans med Amanda och tillträdande vice  
  ordförande Klara träffade vi även SFS motsvarighet SYL och SAMOK

26 maj   Jacob deltog i möte med politiska staben på Utbildningsdepartementet  
  angående resurstilldelningssystemet för högre utbildning

26 maj  Jacob träffade Mathias Bengtsson, riksdagsledamot (KD) och ledamot i  
  utbildningsutskottet, om bland annat SFS prioriterade frågor för  
  höstbudgeten

29 maj  Linn hade möte med The Umeå School of Business, Economics and  
  Statistics student association, HHUS, angående Student Health Service at  
  Swedish Universities 

30 maj   Linn deltog i SNS: Statens styrning av forskningsfinansiering 

31 maj   Jacob hade avstämning med universitetslektor Åsa Ryegård om  
  uppföljningen av Studenters lärande i centrum med fokus på pedagogiska  
  meriteringssystem, pedagogiska portföljer och pedagogiska sakkunnig

31 maj  Jacob sammanträde i juryn för Bokusstipendiet

31 maj  Linn deltog i avtackning för Thomas Persson, GD, Myndigheten  
  för yrkeshögskolan och överlämnade en gåva

JUNI

https://www.hv.se/om-oss/event-och-konferenser/hss-konferens-2023/
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1-2 juni  Linn deltog i Sweden-Latvia Cooperation Fund’s Young Professionals 
  Leadership Program 

2 juni   Jacob hade möte i UHR:s referensgrupp för regeringsuppdraget  
  Högskolepedagogiskt lyft 

7-10 juni  Jacob deltog i SFS konferens Eurodoc Conference 2023 ~ A Sustainable  
  Academia

7-8 juni  Linn deltog i styrelseinternat med Include

13 juni   Jacob och Klara hade möte med Erik Elverö, politisk sakkunnig hos infrastruktur- och  
  landsbygdsministern

9 juni  Linn deltog i samverkansmöte SUHF-UHR

9 juni  Linn och Klara träffade Moderata studenter

13-15 juni Linn deltog som talare i European Summit, Palma de Mallorca

20- 21 juni Linn deltog i SUHF internat i Polen

21 juni  Jacob och Amanda träffade Riksrevisionen angående granskning av  
  avhopp vid påbörjade studier 

27 juni-3 juli Deltagande i Almedalsveckan

https://www.eurodoc.net/conference-agm-2023
https://www.eurodoc.net/conference-agm-2023
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